
مدیریت بحران

کاهش ۳۵ درصدی بارندگی در استان؛ 

خسارت ۱۲۰ میلیاردی طوفان و سیلاب در اصفهان

مدیریت  مدیــرکل 
اســتانداری  بحران 
اصفهان گفت: به صورت میانگین ۳۵ درصد 
کاهش بلندمدت بارش در استان اصفهان را 
شاهد هستیم که این کاهش در مناطق شرقی 

اصفهان به مقدار ۵۰ درصد رسیده است.

منصور شیشــه فروش  با بیان این کــه بارش های 
اردیبهشت ماه نوار شرقی و شمالی استان را در بر 
گرفت، اظهار داشت: این بارش ها در شهرستان های 
نایین، نطنز خور و بیابانک و آران و بیدگل بود، در 
جبهه ناپایدار چند روز گذشته که در نواحی مرکزی 
و جنوبی فعال بود منجر به وزش باد، طوفان و تند باد 
لحظه ای و بارش بین 10 تا 15 میلی متری باران در 

این مناطق شد.
وی میانگین بارش در استان از ابتدای سال زراعی 
را 125 میلی متــر عنوان کرد و گفــت: به صورت 
میانگین 35 درصد کاهش بلندمدت بارش در استان 
را شاهد هستیم که این کاهش در مناطق شرقی 
اصفهان به مقدار 50 درصد رســیده است و همه 

مساحت استان تحت تأثیر خشکسالی قرار دارد.
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان با 
بیان اینکه 80 درصد از مساحت استان اصفهان با 
خشکسالی مواجه است، افزود: در پاییز و زمستان 
و فروردین بارشی نداشتیم و به علت این که تغدیه 
رطوبتی به منابع جوی می شد انرژی را به صورت 

باد تخلیه می کرد و وزش باد خساراتی را وارد کرد.
وی با اشاره به خسارات ســامانه روزهای اخیر در 
استان اصفهان بیان کرد: جاده ورتون، محور قدیم 
کاشان- نظنز و محور شاهین شــهر دچار آسیب 
شــدند، 2 کیلومتر از محورها دچار آب شستگی 
شد و 2 دهانه پل آسیب دید و 5 کیلومتر جاده بین 
مزارع هم آسیب دید، تگرگ نیز خساراتی به اراضی 
کشاورزی از جمله خسارت 500 هکتاری به باغات 
پسته چوپانان و خســارت 400 هکتاری به باغات 

پسته و انار ابوزیدآباد آران و بیدگل وارد کرد.
خســارت 120 میلیاردی طوفان و ســیلاب در 

اصفهان
شیشه فروش با بیان اینکه ســیلاب های 13 و 14 
اردیبهشــت ماه خســاراتی را در برخی از مناطق 
استان وارد کرد، تصریح کرد: 50 کیلومتر در حوزه 
راه ها،40 دهانه پل،250 واحد مسکونی، 40 رشته 
قنات آسیب دیدند که در مجموع در تمامی حوزه ها 
حدود 120 میلیارد تومان خسارت را شاهد بودیم 
و بلافاصله عوامل امدادی کنتــرل وضعیت را در 

دست گرفتند.

وی ادامه داد: در جلســه مدیریت بحران و اجرای 
طرح های پیشگیری از سیل مقرر شد اکیپ های 
جهاد کشاورزی در مناطق چوپانان، نائین و شاه ملک 
در خور و بیابانک حاضر شوند و قنات ها را احیا کنند 
و اداره راه هم در مناطق آسیب دیده شانه سازی و 
آب شستگی هارا بر طرف کند و یک پل در شاه ملک 
که نیاز به بازسازی دارد ظرف مدت یک ماه آماده 
و نصب شود. مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
اصفهان با بیان اینکه 850 معدن در استان اصفهان 
وجود دارد که در برابر حوادث بیمه شده اند، گفت: 
در جلسه مدیریت بحران مقرر شده است، معادن 
اقدامات پیشــگیری از سیل را داشــته باشند و 
ماشین آلات آنها به جهاد کشــاورزی و اداره راه در 

بازسازی مسیل ها کمک کند.
وی اضافه کرد: بندهای آبخیزداری که در کاشان و 
آران و بیدگل و نایین و خور و بیابانک وجود داشت 
توانســت ســیلاب های فصلی را کنترل کند و از 

خسارات زیاد جلوگیری کرد.
شیشــه فروش از اجرای 341 هــزار هکتار طرح 
آبخیزداری و پخش سیلاب در عرصه های مختلف 
طی 3 سال گذشته خبر داد و افزود: این مقدار شامل 
78 طرح بوده اســت و مبلغ 145 میلیارد تومان 
برای آن هزینه شده که تا حد زیادی از بروز سیلاب 

جلوگیری کرده است.
وی با بیان این که مساحت استان 10 میلیون و 700 
هزار هکتار است و بیش از 6 میلیون هکتار مرتع و 
3 میلیون و 200 هزار هکتار بیابان داریم، بیان کرد: 
اجرای طرح های آبخیزداری در این مناطق مهم و 
اثرگذار است و به همین دلیل2.5 میلیون هکتار 
از عرصه های آبخیز مطالعه شده و در یک میلیون و 

800 هزار هکتار طرح به اجرا رسیده است.

   نیاز منابع طبیعی به ۲۵۰ میلیارد تومان 
اعتبار برای اجرای طرح های آبخیزداری

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان ادامه 
داد: با توجه به اولویت بنــدی 300 هزار هکتار از 
عرصه ها برای اجرای طرح در مناطق مورد نیاز استان 
اصفهان برای این طرح نیازمند تخصیص اعتبار 250 
میلیارد تومانی از سوی سازمان جنگل ها و مراتع 
است. وی با اشــاره به اینکه شرکت آب منطقه ای 
استان موظف شد یک بار دیگر نسبت به ایمن سازی 
رودخانه ها و لایروبی مسیل ها و بازسازی اقدام کند، 
گفت: در استان اصفهان 3 هزار کیلومتر رودخانه 
داریم که در 2 هزار کیلومتر از آن مطالعات تعیین 
حریم بستر انجام شده و مابقی هم در سال جاری در 

دستور کار قرار دارد.
شیشــه فروش افزود: 155 کیلومتر ســاماندهی 
رودخانه در ســال 99 و 500 کیلومتــر لایروبی 
رودخانه ها در چند سال اخیر انجام شده و امسال نیز 
عملیات ساماندهی و لایروبی رودخانه ها ادامه دارد.

وی با بیان این که دولت اعلام کرده که همه باید در 
برابر حوادث بیمه شوند، گفت: در حادثه سیل اخیر 
هم کسانی که بیمه بوده اند، می توانند برای دریافت 

غرامت اقدام کنند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با اشاره 
به ورود 60 هزار نفر عشایر در قالب 12 هزار خانوار 
به استان اصفهان بیان کرد: عشایر در 5 شهرستان 
سمیرم، فریدون شهر، چادگان، دهاقان و شهرضا 
مستقر شدند، این خانوارها از ایل قشقایی، بختیاری 
و عرب جرقویه هســتند که 60 درصد کوچ شان با 

وسایل نقلیه انجام شد.
وی با اشاره به اینکه عشــایر یک میلیون رأس دام 
و 300 هزار هکتار زمین دارنــد و در حوزه تولید 
گوشت، لبنیات، سیب، عسل و صنایع دستی فعال 
هستند، اضافه کرد: مقرر شد عشــایر در مناطق 
سیل خیز مستقر نشوند و تأمین آب انسان و دام انجام 
شود و برای جلوگیری از قطع درختان پکیچ های 

خورشیدی در میان عشایر توزیع شود.

تسنیم
گــــــزارش

در سال ۱4۰۰؛

فولاد مبارکه مصرف آب خود را به کمترین مقدار می رساند

 فولاد مبارکه در 
تلاش است تا با 
ایجاد هم زمانی 
میان تعمیرات 

بلندمدت سالانه 
با محدودیت های 

برق و آب 
تأثیرپذیری تولید 
از محدودیت های 

موجود را کاهش دهد

مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه بحران کم آبی در سال ۱4۰۰ به مراتب از بحران سال 97 سخت تر است، گفت: فولاد مبارکه در تلاش 
است با اجرا و بهره برداری از پروژه های مختلف در راستای کاهش مصرف آب، نیاز خود به آب را به کمترین مقدار ممکن در این شرایط کاهش دهد.

ســید امیر طباطباییان با اشاره 
به بحران کم آبی در سطح کشور 
به ویژه در منطقه اصفهان در سال 
جاری اظهار کرد: امســال سال 
سختی برای همه صنایع ازجمله 
شرکت فولاد مبارکه است، زیرا 
با دو نوع محدودیــت آب و برق 

مواجه خواهند بود.

  کاهش ۵ هــزار مگاواتی تولید برق در 
نیروگاه های برق آبی کشور

وی با بیــان اینکه نیاز فــولاد مبارکه به منابع 
آبی برای تــداوم چرخه تولیــد اجتناب ناپذیر 
اســت، گفت: خشکســالی ها و کمبود منابع 
آبی پشــت ســدها، علاوه بر اینکه شرکت ها 
را با مشــکل تأمین منابع آبی مواجه می کند، 
تولید بــرق توســط نیروگاه هــای برق آبی را 
تقریبا بــه میزان 5 هــزار مگاوات در کشــور 
کاهش می دهد که تأثیــرات آن، هم در بخش 
 صنعتی و هم در بخش های خانگی مشــاهده 
خواهد شد. مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد 
مبارکه افزود: شــرکت فولاد مبارکه به عنوان 
یک شــرکت فعال در حوزه صنعت مادر فولاد، 
با برنامه ریزی و اجــرای پروژه های مختلف در 
راستای کاهش مصرف و بهینه سازی مصرف آب 
در فرایند تولید فولاد در تلاش است تا موانع تولید 
را در سال جاری به حداقل برساند. برنامه ریزی 
جهت اجرا و بهره بــرداری از چند پروژه آبی در 
حوزه تصفیه و بازچرخانی پســاب بهداشتی و 
صنعتی به منظور پوشش محدودیت های ناشی 
از خشکسالی های اخیر ازجمله این اقدامات است. 

به علاوه انجام اقدامات اقتضایی و متناسب در همه 
واحدها در قالب کمیته ها و پروژه های کاهش 

مصرف آب نیز در جریان است.

  استفاده بهینه از منابع آبی در دسترس
طباطباییان ادامــه داد: مهم ترین این اقدامات 
استفاده از بلودان یا آب زیرکش برخی واحدها که 
کیفیت مناسبی دارند به عنوان آب تازه موردنیاز 
واحدهای دیگر است. در همین راستا دو پروژه 
در سال 99 به بهره برداری رســید: انتقال آب 
زیرکش واحد اکسیژن به ورودی نورد گرم که 
مصرف آب صنعتی این واحد را 50 درصد کاهش 
داد و پروژه انتقال و اســتفاده از آب سیکل های 
خنک کاری کوره های قوس الکتریکی به سیستم 
خنک کاری تختال با آب. ایــن دو پروژه تأثیر 
قابل توجهی در کاهش مصرف آب و تولید فولاد 
و ورق در ناحیه نورد گرم و فولادسازی داشت. 
وی تصریح کرد: فولاد مبارکه در تلاش است تا با 
ایجاد هم زمانی میان تعمیرات بلندمدت سالانه 
با محدودیت های برق و آب تأثیرپذیری تولید 
از محدودیت های موجــود را کاهش دهد. در 

همین راستا سعی می کنیم با استفاده از ذخایر 
داخلی آب فولاد، محدودیت آب را به فصل گرما 
منتقل کنیم و توقفات برنامه ریزی شده سالیانه 
نیز به صورت متمرکز در این زمان انجام شــود. 
همچنین توقفات کوتاه مــدت و روزانه نیز در 
زمان های محدودیت پیک مصرف برق خواهد 
بود تا تأثیر کمتری در میزان تولید ایجاد شود. 
هدف اصلی همه اقدامات گفته شده، دست یابی 
به برنامه تولید ســال 1400 است. مدیر انرژی 
و سیالات شــرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه 
امسال سال »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« 
است، گفت: وظیفه اصلی واحدهایی مثل انرژی 
و سیالات پشــتیبانی از تولید اســت. اگرچه 
پیش بینی می شود سال جاری از سال سخت 97 
دشوارتر باشد، ولی تاکنون با مدیریت مصرف 
و منابع آبــی و به لطف پروژه های انجام شــده 
در سال های اخیر، در مقایســه با مدت مشابه 
سال 97، وضعیت بسیار بهتری داریم، لذا لازم 
است همه بخش ها در مصرف آب صرفه جویی 
 کنند تا بــا موفقیــت از این بحــران کم آبی 

عبور کنیم.

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S
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I S F A H A N   N E W S

قیمت ۲۰۰۰ تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

بهمناسبتروزجهانیموزهها

رونمایی از وقف نامه مدرسه چهار باغ در دانشگاه اصفهان
 موزه دانشگاه اصفهان احیا و سند موقوفه از مدرسه چهار باغ به عنوان اثری نفیس رو نمایی شد

۲ ادامهدرصفحه

بازار طلا و سکه 1400/2/29 ساعت 16:05


شتابزدگی وزرای 
ورزش دوست در 
خصوصی سازی!

اگرچــه میانگین ســنی افراد 
دولت یازدهم اندکــی بالاتر از 
ادوار قبلی است اما وزرای این 
دولت نشــان دادند بسیار اهل 
ورزش هســتند و لا اقــل اگر 
ورزشکار نیستند اما ورزشکاران 
را دوســت دارند بــه خصوص 
ورزش فوتبــال  و رنگی خاص! 
که این روزها این طرفداری ها 
بســیار بحث بر انگیز شــده و 
باعث خدشه دار شدن روحیه 
میلیون ها جوان که طرفدار دیگر 
تیم های ورزشی هستند،شده 
اســت اما حالا وزیر ورزش در 
اقدامی عجیب تــر اعلام کرده 
طی مدت باقیمانــده از دولت 
تکلیــف خصوصی ســازی دو 
تیم اســتقلال و پرســپولیس 
مشخص خواهد شد. مسئله ای 
که سال هاســت به گره ای کور 
تبدیل شده و حالا قرار است در 

چند ماه عملی شود!
چنــد روز پیش وزیــر ورزش 
و جوانان با اشــاره بــه این که 
خصوصی سازی سرخابی ها در 

دست دوستان در ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

۲ ادامهدرصفحه

۲

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

مدیرکلتعاون،کارورفاهاجتماعیاصفهاندررابطهباچالشهای
اشتغالسخنگفت؛

گام  بلند استان برای 
تربیت نیروی کار ماهر

     در اصفهان سعی شد، ارتباط بخش دولتی با صاحبان سرمایه و کارفرمایان بهبود یابد
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کوتولهپروریدرکسبوکارچیست؟

 وقتی شایسته ها را کنار می زنیم...

مهرتاییدوزیربروجودمافیایواردات

اعتراف، به قیمت کارت زرد!
صبح سه شنبه وزیر صمت مهر تاییدی بر اظهارات نمایندگان 
مجلس مبنی بر وجود مافیای قــدرت و ثروت و تاثیر آن بر 
واردات کشور زد. رزم حسینی اولین کارت زرد خود را 
از مجلس دریافت کرد. علیرضا رزم حســینی 
وزیر صمت برای ســؤالات جــواد کریمی 
قدوســی نماینده مردم مشهد و کلات در 
مجلس شورای اســلامی حضور پیدا کرد. 
سوالی که طبق اظهارات خود آقای قدوسی 

8 ماه قبل، ...

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
9,985,0009,675,000قدیم

سکه طرح 
10,182,0009,481,000جدید

5,850,0005,250,000نیم سکه

3,825,0003,335,000ربع سکه

2,012,0001,867,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,331,0004,509,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18991,3001,026,900 عیار

طلای آب شده 
4,325,0004,510,000نقدی

یک گرم طلای 
241,331,9001,387,600 عیار

منا
س: ای

عک
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دهیاری روستای هاردنگ با استناد به مصوبه روستا در نظر دارد عملیات اجرای عملیات سنگچین خشکه 
رود روستای فوق را به مبلغ 5.000.000.000 ریال )پانصد میلیون تومان( از طریق مناقصه به پیمانکار واجد 
شرایط واگذار نماید. لذا از کلیه پیمانکاران واجد شرایط دعوت می گردد جهت دریافت اسناد مناقصه 
ضمن واریز مبلغ 1.000.000 ریال به حســاب 010505901445009 بانک ملی باغبهادران به نام دهیاری 
روستای هاردنگ ا سناد استعلام در ســاعات اداری از تاریخ 1400/02/29 تا 1400/03/05 به مدعوین 

در استعلام تحویل می گردد.  ضمنا آخرین مهلت تسلیم مدارک روز پنجشنبه 1400/03/06 می باشد.
* ارائه ضمانتنامه بانکی معتبر الزامیست.

آگهـی مناقصه عمومی
دهیاری روستای هاردنگ - اجرای سنگچین خشکه رود

سید محمود موسوی- دهیار روستای هاردنگ

شماره: 30
تاریخ: 1400/02/29
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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ادامه از صفحه یک
... سازمان خصوصی سازی است و بعد 
از کار های کارشناسی قطعا این اتفاق 
بزرگ و تاریخی رخ خواهد داد، گفت: 
مطمئن باشید تا قبل از پایان عمر 
دولت این دو تیم واگذار می شوند. 
بعــد از ایــن صحبت هــا واکنش 
مجلسیان به این صحبت ها متفاوت 
بود.سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ 
مجلس در این باره گفت: بر اساس 
مصوبه ســال ۹۷ دولت، دو باشگاه 
استقلال و پرســپولیس در لیست 
واگذاری قرار دارند، اما اصل واگذاری 
و نحوه آن باید با مصوبه مجلس باشد. 
واگذاری باشگاه های مهم و پرطرفدار 
استقلال و پرسپولیس بدون فراهم 
شدن زیرســاخت های درآمدزایی 
باشــگاه ها، نــوع و روش واگذاری 
نمی تواند ضامن موفقیت خصوصی 
ســازی در ورزش حرفه ای کشور 
باشد و مادامی که بسیاری از ضوابط 
حقوقی و قانونی نظام باشگاه داری 
تدوین نشده است، موضوع واگذاری 
و خصوصی سازی دو باشگاه ورزشی 
می تواند صرفاً رهاسازی آنها و منابع 
عمومی تلقی شــود. برای مثال در 
حال حاضر موضوع کســب و کارها 
و مشاغل ورزش حرفه ای و ضوابط 
بیمه ای و مالیاتی مشخص و مدونی 

وجود ندارد.
بر اساس نظر کارشناسان اقتصادی 
واگذاری این دو باشگاه باید از طریق 
پیمان مدیریت انجام شود. متاسفانه 
در شــرایط کنونی، کماکان ورزش 
و فوتبال کشور از دولتی بودن رنج 
می برد و البته از منابع دولتی ارتزاق 
می کند؛ که در این راستا می توان از 
گسترش ویروس کرونا برای اثبات 
این ادعا یاد کرد؛ چرا که بســیاری 
از باشگاه  های ورزشــی دنیا اعلام 
کردند که تبعات ناشی از گسترش 
این ویروس بر درآمدهای آنها تاثیر 
گذاشــته و حتی خواستار کاهش 
قرارداد و دستمزد بازیکنان شدند 
. این در حالی است که در کشور ما 
نه تنها هیچ باشگاهی بابت کرونا و 
مشکلات درآمدی اعلام نارضایتی 
نکــرد، بلکه دســتمزد کادر فنی و 
بازیکنان باشگاه ها در دوران کرونا 

نیز افزایش پیدا کرد.
نگاهی به تاریخچه واگذاری باشگاه ها 
در کشور نشــان می دهد در نوعی 
بلاتکلیفی در زمینــه واگذاری دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس بسر 
می بریم، به عنوان مثال در سال 83 
تصمیم به واگــذاری 1۰۰ درصد 
سهام باشگاه پرسپولیس از طریق 
مزایده گرفته شد؛ در مرداد سال ۹۰ 
برند سرخابی ها ارزشگذاری شد، اما 
به مزایده نرسید؛ در مهر سال ۹۰ این 
دو باشگاه از گروه یک واگذاری ها به 
دو منتقل شدند؛ در بهمن سال ۹2 
نمایندگان مجلس با واگذاری آنها از 
طریق فرابورس مخالفت کردند؛ در 
مرداد ۹4، پس از چهار مزایده ناکام 
ســرخابی ها به گروه 3 واگذاری ها 
منتقل شــدند؛ و در زمستان ۹۷ از 

گروه 3 خارج شدند . 
واگذاری این دو باشگاه در این زمان 
کم تنها نتیجه ای که می تواند داشته 
باشد پشیمانی از این شتاب زدگی 
اســت. در حال حاضر باشگاه های 
بزرگی چون سپاهان در کشور وجود 
دارد که خصوصی بودن این باشگاه 
توانسته از بسیاری سوءمدیریت های 
دولتی در موفقیت های این باشگاه 
جلوگیری کند اما باید بدانیم که این 
تیم یکی از قدیمی ترین باشگاه های 
ایران است و صرفا به دلیل خصوصی 
بودن به این رتبه نرسیده است پس 
باید برنامه مشــخص برای جریان 
خصوصی سازی دو تیم استقلال 
و پرسپولیس نیز وجود داشته باشد 
تــا راه تیم هــای خصوصی موفق 
همچون ســپاهان را بپیماید و الا 
یک یا چند راه آهن دیگر به وجود 

خواهد آمد.
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شانزدهمین جشنواره روابط عمومی ها با برتری شرکت توزیع برق اصفهان
شرکت توزیع برق اصفهان در شانزدهمین جشنواره روابط عمومی های 
استان اصفهان موفق شــد تندیس و رتبه عالی و برتر را در هفت رشته 
روابط عمومی دیجیتال، ارتباطات رسانه ای، محتوا سازی، برنامه ریزی 
 و ارزیابی اثر بخشی، تحقیق و پژوهش، اطلاع یابی و افکار ســنجی و رویداد پردازی را کسب

 کند. 
در این آیین که با حضور جمعی از مدیران روابط عمومی سازمان ها و شرکت ها برگزار شد، عباس 

رضایی استاندار اصفهان به نقش برجسته روابط عمومی در سازمان ها اشاره کرد و گفت: وظیفه اصلی 
روابط عمومی روشنگری، شفاف سازی و جلب اعتماد مخاطب است.

وی افزود: دســت اندرکاران روابط عمومی باید قدر جایگاه و نقش والای خود را بدانند و بــا تولید محتوای غنی و صداقت در 
اطلاع رسانی در جامعه امید آفرینی کنند.

استاندار اصفهان گفت: داشتن سواد رسانه ای برای مردم به جهت حفظ آرامش، بسیار با اهمیت است و روابط عمومی باید در 
این راستا فعال تر عمل نماید و همچنین از فرصت بسیار عالی فضای مجازی برای ارائه خدمات و عملکرد ها بهره گیری کند.

تاکید مدیران ارشد آبفا و صدا و سیمای مرکز اصفهان بر افزایش سواد آبی شهروندان
تلاش آبفای اصفهان، تعامل همه جانبه با رسانه ملی برای آگاهی بخشی و اطلاع 
رسانی به مخاطبان از طریق کمک به تولید برنامه های خبری و آموزشی و در نهایت 
افزایش سواد آبی شهروندان است. در نشســت مشترک مدیران و معاونان آبفا و 
صداوسیمای مرکز اصفهان بر ارتقاء سواد آبی شهروندان تاکید شد. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 

اصفهان در این نشست به چالش های ناشی از خشکسالی اشاره کرد و گفت: باید با اطلاع رسانی گسترده و 
پخش برنامه های آموزشی، مردم را از کاهش منابع آبی و مشکلات تامین آب شرب پایدار آگاه ساخت. هاشم امینی 

تأثیر مثبت برنامه های صداوسیما بر مخاطبان را یادآور شد و گفت: تلاش آبفای اصفهان، تعامل همه جانبه با رسانه 
ملی برای آگاهی بخشی و اطلاع رسانی به مخاطبان از طریق کمک به تولید برنامه های خبری و آموزشی و در نهایت افزایش 

سواد آبی شهروندان است. وی در عین حال مهمترین هدف شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در تابستان پیش رو را تامین آب شرب 
پایدار برای مشترکین شهری و روستایی با بهره گیری از سامانه های تله متری، تله کنترل و مدیریت فشار شبکه عنوان کرد. مدیرکل صداوسیمای 
مرکز اصفهان نیز آمادگی این سازمان را برای افزایش همکاری با شرکت آب و فاضلاب اعلام کرد و گفت: باید نگاه ملی به موضوع آب داشته باشیم 

و بر همین اساس درصدد تولید و پخش مجموعه ای از برنامه های خبری، آموزشی و سرگرم سازی با رویکرد مدیریت مصرف بهینه آب هستیم.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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مهم ترین اتفاقی که 
در مجموعه وزارت 

کار افتاد تغییر دیدگاه 
به اشتغال بوده به 

طوری که اشتغال را 
مجموع عوامل تولید 

از جمله نیروی انسانی، 
سیاست های بانکی و 
سرمایه دیده و نقش 

دولت در این بین 
توسعه ای خواهد بود

بــه گفتــه بســیاری از 
کارشناسان، حتی با وجود 
شــیوع کرونا، بنگاه های 
اقتصادی کشــور مشغول 
فعالیت بوده و نبود نیروی 
کار ماهر یکی از مشکلاتی 
اســت کــه بــا آن درگیر 

بوده اند.
نقش دولــت و نهادهایی که وظیفه ایجاد 
اشتغال در کشور را بر عهده دارند در این بین 
به گونه ای است که اگر هم افزایی لازم بین 
رستگاه های متولی امر اشتغال شکل گیرد، 
بخش زیادی از معضل بیکاری و نبود نیروی 

ماهر حل خواهد شد.
در همین رابطه با کامران کلانی، مدیرکل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان 
گفت و گویی داشته ایم که شرح آن را در 

زیر می خوانید:

    با وجود شیوع ویروس کرونا، فضای 
کسب و کار استان چه تغییراتی داشته 

است؟
بخشی از مشــاغل، غیر رسمی است، ۶۵ 
درصد اشــتغال کشــور ما در بنگاه های 
کوچــک و ۶۰ درصد از آن اشــتغال غیر 
رسمی است همچنین ۵۰ درصد اشتغال 

کشور در بخش خدمات است.
در استان اصفهان در سال ۹۹ فضای کسب 
و کار بهبود یافته امــا با ریزش نیروی کار، 
بخش خدمات و بنگاه های کوچک در این 
یک سال آسیب جدی دیدند، در پیک اول و 
دوم کرونا، ۶۷ هزار درخواست بیمه بیکاری 
در استان وجود داشــت، اما پس از آن که 
دوران پرداخت بیمه بیکاری کرونا به اتمام 
رسید وضعیت به تعادل رسید به طوری که 
آمار مقرری بگیران بیمه بیکاری در پایان 
سال ۹۹ تقریباً به اندازه پایان سال ۹8 بود.

این نشــان می دهد، به رغم آسیبی که به 
بخش خدمات و مشاغل غیر رسمی وارد 
شده، در بنگاه های کوچک و متوسط استان 
اصفهان، جذب نیرو به اندازه ای انجام شده 

تا این شکاف پر شود.

    برای کاهش و ساماندهی شکایات 
کارگری و کارفرمایی در استان چه 

اقداماتی شده است؟
در حوزه شکایات کارگری و کارفرمایی نیز 
در سال ۹۹ تعداد شکایات کاهش یافته و 

در مجموع شکایات کارگری و کارفرمایی 
سال ۹۹ کمتر از سال ۹8 شد.

البته از مهرماه، سیستم رسیدگی به این 
شــکایات الکترونیکی شد بنابراین دست 
و پاگیری های ثبت دادخواست در فضای 
جدید ممکن است در کاهش درخواست ها 

مؤثر بوده باشد.
در بهار ســال ۹۹ نرخ بیکاری 11.۹ بوده 
اســت این رقم در زمستان ســال ۹۹ به 
۹.8 رســید. اصلی ترین اقدامی که منجر 
به کاهش نرخ بیکاری شــد این است که 
فضای کســب و کار بهبود یافته و بخشی 
از سخت گیری ها و مقررات و بروکراسی ها 

حذف شد.

    برای کاهش نرخ بیکاری بهترین 
روش و اقدام چیست؟

یکــی از ضعف های اقتصاد کشــور ما در 
اقتصاد تعاون اســت که در موضوع جلب 
مشارکت مردم و کار جمعی ضعیف است. 
وظیفه دولت این است که مردم را به گونه ای 
هدایت و راهبری کند که مــردم در کنار 
هم منافع جامعه را تشــخیص دهند، اما 

متأسفانه این کار انجام نشده است.
مــردم در کنــار هــم می تواننــد حتی 
تشکل های اقتصادی ایجاد کنند. مهم ترین 
اتفاقی که در مجموعــه وزارت کار افتاد 
تغییر دیدگاه به اشتغال بوده به طوری که 
اشــتغال را مجموع عوامل تولید از جمله 
نیروی انسانی، سیاست های بانکی و سرمایه 
دیده و نقش دولت در این بین توســعه ای 

خواهد بود.
بر اســاس گزارشــات بانک ها از عملکرد 
مجموعه وزارت کار، میزان هدر رفت منابع 

کمتر شده است.
در اصفهان سعی شد، ارتباط بخش دولتی 
با صاحبان سرمایه و کارفرمایان بهبود یابد. 
در زمستان سال ۹8 نرخ بیکاری 1۰.۶ بوده 
و در سال ۹۷ مقدار آن 12.3 بوده است. از 
مجموع بیکاران سال ۹۷، 3۵ درصد شغل 
مجدد پیدا نکرده 3۶ درصد همچنان بیکار 
و 2۷.۹ درصد از آنها به دلیل دلسرد شدن 
از بازار کار خارج شده اند، همین موضوع در 

کاهش نرخ بیکاری مؤثر بوده است.
در شش ماهه ابتدای ســال ۹۹، 1۵ هزار 
درخواســت نیــروی کار ماهــر از جانب 
بنگاه های اقتصادی داشــتیم، در بهترین 
شرایط فقط ۵۰ درصد از این نیرو در استان 

جذب محیط کار شده است.
با همکاری خانه صنعت، معدن و تجارت 
اســتان، با اســتفاده از اطلاعاتــی که از 
دســتگاه های مربوط دریافت می شود در 
نظر داریم وضعیت بنگاه ها را رصد کرده و 
تابلویی راه اندازی شود تا وضعیت اشتغال 

را رصد کند.
در کشــور یک بانک اطلاعاتی جامع که 
اطلاعات جویندگان کار و کارفرما در آن 
جمع آوری شده باشد وجود ندارد بنابراین 
در این طرح در غالب برنامه توسعه اشتغال 
اســتان که شــامل چهار فاز شناسایی، 
استعدادیابی، توانمندسازی و تأمین مالی 
اســت، جامعه هدف بخش بندی شده و 
اطلاعات همه افراد در یک بانک اطلاعاتی 

جمع آوری شود.
برای تأمین هزینه توانمندسازی نیروی کار 

قصد درگیر کردن خیریه ها را داریم.

    نقش کاریابی ها برای حل مشکل 
بیکاری استان چه بوده است؟

متأسفانه طرح هایی که توسط کاریابی ها 
اجرایی می شــود کارایی لازم را نداشته و 
لازم اســت در یک بانک اطلاعاتی جامع 
اطلاعات افراد ثبت شود تا کاریابی در بستر 

وب انجام شود.
بانک اطلاعاتی کار در شش ماهه ابتدای 

سال عملیاتی خواهد شد.

    آیا برای تربیــت نیروی کار ماهر 
اقدامی شده است؟

یکی از اقداماتی که در سال گذشته انجام 
شد، تفاهم سه جانبه ای بود که با همکاری 
اتاق بازرگانی و دانشگاه استان اصفهان با 
عنوان پویش که اشتغال همزمان با تحصیل 
است شروع به کار کرد. در قالب این طرح 
بخشی از واحدهای درســی دانشجویان 
به واحدهای عملی تبدیل شــد، در غالب 

این واحدهای درســی دانشــجو معادل 
یک پنجم واحدهای درســی خــود را در 
شرکت ها می گذراند. بنگاه های اقتصادی 
در مقابل، بخشی از شهریه دانشجویان را 
پرداخت می کنند. این موضوع در بسیاری 
از شهرستان های اســتان، منجر به نجات 
واحدهای دانشگاهی نیز شــده است، به 
عنوان نمونه در نائین بیش از 2۰۰ نفر به 
دلیل فراهم شدن امکان اشتغال همزمان 
با تحصیــل، در رشــته های فنی مقطع 

کارشناسی پذیرش شده اند.
در فاز بعد، این کار از طریق شورای مهارت 
برای ســربازان نیز دنبال خواهد شــد تا 
سربازان نیز بخشی از ایام خدمت سربازی 
را در بنگاه های اقتصادی بگذراند، مشکل 
مهارت کشور فقط در صورتی حل می شود 

که افراد در محیط واقعی کار قرار گیرند.
اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان نیز 
در سطح صنوف، آموزش دو مرحله ای را 
شروع کرده است، کارآموزانی که در فنی 
و حرفه ای آموزش می بینند برای گذراندن 
واحدهای عملی به واحدهای صنفی ارجاع 
داده می شــوند، اتحادیه های صنوف نیز 
افراد را به بنگاه هایی که جویای نیروی کار 

هستند معرفی می کنند.
بــرای اســتعدادیابی و توانمندســازی 
همچنین در اســتان اصفهــان به دنبال 
طراحی برنامه ای هستیم که افراد از پنج 
سالگی در این مسیر قرار گیرند. مجموعه 
این اقدامات منجر به شکسته شدن فضای 
یخ زده کمبود مهارت در استان خواهد شد 

و نرخ بیکاری را نیز کاهش خواهد داد.

    عملکرد بنگاه های اقتصادی استان در 
شرایط شیوع کرونا چگونه بوده است؟

در شــرایط کرونایی، بنگاه های اقتصادی 
استان اصفهان، بهترین مواجهه با بیماری 
را داشــته و کمتریــن میــزان تلفات را 
داشته اســت. از اولین روز شیوع بیماری 
برنامه ریزی هــای لازم برای رعایت کامل 
پروتکل های بهداشــتی انجام شــد. این 
موضوع به کاهش بیکاری در استان کمک 

کرد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان در رابطه با چالش های اشتغال سخن گفت؛  

گام  بلند استان برای تربیت نیروی کار ماهر
نبود نیروی کار ماهر یکی از معضلاتی است که امروزه بنگاهای 
اقتصادی را با چالش های فراوان مواجه کرده است، در استان 
اصفهان اقداماتی در این زمینه شکل گرفته که می تواند بخش 

زیادی از معضل بیکاری را نیز حل کند.
یکی از موضوعاتی که در شاخص های بهبود فضای کسب و کار 
مطرح می شود، روند استخدام نیروی کار ماهر است، مشکلات و 
سختی هایی که کارفرمایان در استخدام نیروی کار ماهر با آن رو 

به هستند در این شاخص مستتر است.

      در اصفهان سعی شد، ارتباط بخش دولتی با صاحبان سرمایه و کارفرمایان بهبود یابد

ایمنا
گفــت و گــو

ISFAHAN
N E W S

حمایت کمیته امداد اصفهان ازخانوارهای 
نیازمند با سرپرست زندانی

2۷۳۱ خانوار نیازمند که سرپرست خانواده در زندان به سر می برد 
از حمایت های کمیته امداد در استان اصفهان برخوردار هستند.

کریم زارع مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان گفت: 
2۷31 خانوار در قالب 812۵ نفر مددجو که سرپرســت خانواده آنان در 
زندان به سر می برد، علاوه بر پرداخت مستمری، از سایر حمایت های امداد 

نیز بهره مند می شوند.
کریم زارع با اشاره به اینکه حمایت از خانواده های زندانی با هدف کاستن از 
مشکلات و آسیب های اجتماعی، یکی از اولویت های این نهاد است، تصریح 
کرد: مســتمری پرداختی به خانوار های تحت حمایت زندانیان در سال 

13۹۹ به مبلغ ۹ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان بوده است.
او با اشــاره به پرداخت تعداد 8۶۵ مورد وام کارگشــایی به خانواده های 
زندانیان، افزود: به منظور گره گشــایی از مشــکلات، مبلغ 4 میلیارد 
 و ۵۰۰ میلیون تومان تســهیلات بــه خانواده های زندانیــان پرداخت

 شده است.
مدیرکل کمیته امداد استان تسهیلات پرداخت شده را عمدتا از صندوق 
امداد ولایت عنوان داشت و گفت: از آنجا که خانواده های زندانیان از اقشار 
آسیب پذیر جامعه هستند که به دنبال گرفتار شدن سرپرست آنها، اقتصاد 
و معیشت شان دچار مشکل شده است، کمیته امداد در زمینه های مختلف 
معیشتی، خدمات درمان، اشتغال و حمایت های دیگر همچنان کمک به 

این خانواده ها را در دستور کار خود قرار داده است.
او ادامه داد: با توجه به شرایط مشروح، در سال گذشته در زمینه خدمات 
مســکن به 3۷۷ خانوار و همچنین در زمینه بیمه و درمان به 4۷1۹ نفر 

خدمات ارائه شده است.
زارع، مشاوره و پرداخت کمک هزینه ازدواج را از جمله خدماتی معرفی کرد 
که به این افراد تعلق می گیرد و گفت: تعداد افراد بهره مند از کمک هزینه 

ازدواج 1۰8 نفر از فرزندان آن ها بوده است.
او با تاکید بر اینکه کمیته امداد استان اصفهان در راستای رفع مشکلات 
مددجویان و نیازمندان استان اهتمام ویژه ای داشته، افزود: کمیته امداد 
استان در ماه مبارک رمضان با حضور در برنامه "یک شهر ضیافت" از شبکه 
اصفهان که با سه محور آزادی زندانیان جرائم غیرعمد، حمایت از خانواده 
زندانیان نیازمند و اشتغال زندانیان تهیه و پخش شــد، آزادی دو نفر از 

زندانیان را تامین کرد.

به مناسبت روز جهانی موزه ها

 رونمایی از وقف نامه مدرسه چهار باغ 
در دانشگاه اصفهان

به مناسبت روز جهانی موزه ها وقف نامه مدرسه چهار باغ در 
موزه و مرکز اسناد دانشگاه اصفهان رونمایی شد.

رئیس دانشگاه اصفهان در این مراســم که به صورت مجازی و با حضور 
خبرنگاران برگزار شد، به ظرفیت های ویژه دانشگاه اصفهان اشاره کرد و 
گفت: بزرگترین سرمایه و افتخاری بیش از 12۰ هزار نفر فارغ التحصیل 
است که بسیاری از آن ها در مسند های مختلف دولتی و اجرایی مشغول 

هستند.
هوشنگ طالبی با اشاره به این که اشیا بسیار نفیسی به موزه دانشگاه اهدا 
شده است، گفت: در بسیاری از کشور ها مردم اشیا تاریخی خود به موزه ها 
می دهند و خیلی دانشگاه ها خودشان موزه هستند و در شهر اصفهان هم 

دانشگاه هنر اصفهان همین طور بوده است.
وی افزود: موزه دانشگاه اصفهان احیا و سند موقوفه از مدرسه چهار باغ به 

عنوان اثری نفیس رو نمایی شد.

گــــزارش

عکس یک

نظامیان تحت فرمان ظل السلطان
برگرفته از کتاب »میراث اصفهان - قاجار تا پهلوی به روایت تصویر«

اصفهان
قدیم

فــــولاد

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان:

ذوب آهن با تولید ریل، جریان تحریم را در هم شکست
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با اشــاره به نقش کلیدی 
در این مجموعه در صنعت ریلی کشور، گفت: ذوب آهن 
اصفهان با تولید ریل، جریان تحریم را در هم شکست و به 
همه اثبات کرد همواره برای قطع وابستگی به کشورهای خارجی از هیچ تلاشی 

فروگذار نمی کند.

منصور یزدی زاده در هفتمین کنفرانس بین المللی حمل و نقل ریلی در مهندسی راه آهن، 
اظهار کرد: تولید ریل، آرزوی دیرینه مردم ایران بود که ذوب آهن اصفهان با کوشش شبانه 
روزی خود بر این خواسته جامه عمل پوشاند و ایران را با تولید ریل استاندارد EN13۶۷4 در 

بین تولیدکنندگان ریل دنیا قرار دادند.
وی افزود: فرآیند تولید ریل از فولاد آن تا مرحله نورد با چالش های فراوانی همراه بود، اما ذوب 
آهن اصفهان با وجود بهره مند نبودن از یارانه انرژی و سهمیه مواد اولیه از این آزمون نیز سربلند 
خارج شد تا بتواند با افتخار در زمینه دستیابی به این محصول ایرانی نقش کلیدی داشته باشد.

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان خاطرنشان کرد: ریل زبانه سوزن، جدیدترین ریل تولیدی ذوب 
آهن اصفهان است و به دلیل نقش مهمی که در خطوط ریلی دارد از آن به عنوان کلید توسعه 

حمل و نقل ریلی یاد می شود.

وی ادامه داد: در زمینه ساخت و توسعه تجهیزات ریلی مانند چرخ و محور، نیز ذوب آهن 
اصفهان مطالعات مربوطه را انجام داده و با راه آهن جمهوری اسلامی مذاکرات خوبی داشته 

تا از مسیر این مشارکت، چنین تجهیزاتی نیز تولید شود.
یزدی زاده گفت: در کنار تحویل محموله ۶۰ هزار تنی ریل به مترو تهران، ریل UIC۵4 را 

نیز در خردادماه تحویل می دهیم.
وی افزود: ذوب آهن اصفهان توانایی تولید ریل 12۰ متری را دارد و برای تولید مقاطع ریل 
طویل تر نیاز است از برنامه های توسعه راه آهن مطلع باشد و بر این اساس برنامه های تولید 

خود را تنظیم کند.
مدیرعامل شرکت خاطرنشان کرد: ذوب آهن اصفهان با تولید ریل، جریان تحریم را در هم 
شکست و به همه اثبات کرد ایران و ایرانی همواره برای قطع وابستگی به کشورهای خارجی 

از هیچ تلاشی فروگذار نمی کند.
وی تصریح کرد: امروز باید متعهد باشیم از صنعت حمل و نقل ریلی به عنوان یک صنعت پاک 

و ایمن حمایت کنیم و برای توسعه آن با همدلی و هم افزایی تلاش کنیم.
وزیر راه و شهرسازی نیز در این کنفرانس، گفت: ذوب آهن اصفهان در شرایط سخت تحریم 
دشمن،ایران را در جمع تولید کنندگان ریل دنیا قرار داد که دستاورد بسیار ارزشمندی است و 
هم اکنون ریل استاندارد این کارخانه در محورهای مختلف کشور مورد استفاده قرار می گیرد.

ایسنا
خـــبــــر

اخبار اصفهان
خـــبــــر

اخبار اصفهان
خـــبــــر



احتمال وجود کرونای هندی و آفریقایی در تهران
فرمانده عملیات مقابله با کرونا در کلانشهر تهران با اشاره به اینکه وضعیت رنگبندی کرونایی شهر تهران نارنجی است، گفت: ما با هرگونه 
ازدحام و گردهمایی در تهران مخالف هستیم و از نظر بهداشــتی آنها را مخاطره آمیز می دانیم. دکتر علیرضا زالی درباره شناسایی ویروس 
موتاسیون یافته هندی و آفریقایی در تهران، گفت: با توجه به توالی یابی های انجام شده هنوز شواهد قطعی از ویروس های جهش یافته در 
تهران را رصد نکردیم اما قطعا در تهران هم ویروس جهش یافته وجود دارد؛ زیرا وقتی در استان های متعدد تعداد قابل توجهی از این نوع ابتلا 
گزارش شده است، بدون تردید در تهران هم این انواع جهش یافته وجود دارد زیرا تهران حجم بالایی از ارتباطات بین استانی را تجربه می کند 
و مقصد بسیاری از سفرها است. بنابراین دوراز انتظار نیست در تهران هم انواع جهش یافته مشاهده شود.وی افزود: تهران در حال گذر از خیز 
چهارم با ویروس جهش یافته انگلیسی است بنابراین نمای بارز اپیدمیولوژیک در حال حاضر با ویروس انگلیسی است.زالی در ادامه درباره 
توصیه های ستاد کرونای استان تهران در برگزاری نشست ها و میتینگ های انتخاباتی بویژه داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری، اظهار کرد: 
ما با هرگونه ازدحام و گردهمایی در تهران مخالف هستیم و از نظر بهداشتی آنها را مخاطره آمیز می دانیم. میتینگ های انتخاباتی طبیعتا به 
همین منوال خواهند بود زیرا هرچقدر هم پیش بینی و تمهیدات سختگیرانه ای اعمال شود باز هم چون میتینگ ها یک ماهیت خودجوش 
دارند ممکن است در انتقال بیماری موثر باشند.وی افزود: نظر کارشناسی ما این است که برای اینکه پدیده انتخابات به عنوان پدیده و عامل 

تسریع کننده گسترش بیماری تلقی نشود، مدل جدیدی از تبلیغات انتخاباتی را در کشور تجربه کنیم.

واردات ۸میلیون دز واکسن کرونا تا هفته اول خرداد
رییس جمعیت هلال احمر، با بیان اینکه تاکنون دو میلیون و ۴۰۰ هزار دز واکسن معتبر به کشور وارد کردیم، گفت: تا هفته نخست 
خرداد سال جاری هشــت میلیون دز واکسن کرونا وارد کشور می شــود. کریم همتی امروز در دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان از 
صدور مجوز واردات واکسن کرونا از ۱۵ فروردین ماه سال ۱۴۰۰ توسط این جمعیت خبر داد و گفت: تاکنون ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار دوز 
واکسن معتبر به کشور وارد کردیم.وی با بیان اینکه تا هفته نخست خردادماه سال جاری ۸ میلیون دوز واکسن کرونا وارد کشور می شود، 
تصریح کرد: واکسینه کردن موجب کاهش مرگ و میر می شود و براین اساس جمعیت هلال احمر آمادگی تزریق واکسن در سه نوبت 
کاری را دارد.رییس جمعیت هلال احمر به افتتاح همزمان ۲۳۰ خانه هلال در کشور اشاره کرد و یادآور شد: ۴۲۵ خانه هلال در گیلان 
راه اندازی شده است.آیت الله رسول فلاحتی نیز در دیدار مدیرعامل و هیات همراه جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران اظهار 
کرد: جمعیت هلال احمر یک نهاد غیر دولتی محسوب می شود که از حمایت دولتی برخوردار است.وی به امدادرسانی جمعیت هلال 
احمر در حوادث غیر مترقبه اشاره کرد و افزود: جمعیت هلال احمر در حوادث غیر مترقبه حضور فعال دارد و خوش درخشیده است.

امام جمعه رشت با بیان اینکه فقر گیلان زیر سرسبزی اش پنهان شده است، تصریح کرد: برخی بیمارستان های استان قدمت ۹۰ ساله 
دارد و نسبت به گیلان بی مهری هایی شده است.آیت الله فلاحتی به وجود شهدای جمعیت هلال احمر اشاره کرد و گفت: تفقد و دیدار 

خانواده های معظم شهدای هلال احمر باید از برنامه های متولیان این سازمان مردم نهاد باشد.

سلامت
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عوارض واکسن 
کرونا کمتر از 

عوارض ابتلا به آن 
است

فرمانده ســتاد مقابله با کرونا 
در کلان شــهر تهران بــا بیان 
این که عوارض واکسن کرونا به 
صورت روزانه در سامانه وزارت 
بهداشت ثبت و بررسی می شود، 
گفت: عوارض ناشــی از تزریق 
واکسن کرونا به مراتب کمتر از 

ابتلا به ویروس کروناست.
 دکتــر علیرضا زالی بــا بیان 
این کــه در حــال حاضــر 
واکسیناسیون کرونا برای افراد 
بالای 7۵ ســال در حال انجام 
اســت، اظهار کرد: زمان بندی 
واکسیناســیون عمومی کرونا 
به طــور کامــلًا دقیــق قابل 
پیش بینــی نیســت و میزان 
تزریق واکســن کرونا تابعی از 

میزان تهیه و تأمین آن است.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
شــهید بهشــتی در پاسخ به 
ســؤالی درباره ثبــت عوارض 
واکســن کرونــا گفــت: تمام 
عوارض واکســن کرونا توسط 
واحدهای واکسیناســیون به 
ثبت می رســد؛ در صورتی که 
عارضه ای بروز کند ابتدا مراکز 
بهداشتی آن را در سامانه خود 
ثبت می کنند؛ وزارت بهداشت 
نیز یک سامانه داخلی راه اندازی 
کــرده که تمام دانشــگاه های 
علوم پزشکی کشــور موظف 
هستند تا قبل از پایان ساعت 
اداری هــرروز، عوارض مرتبط 
با واکسن کرونا را در آن سامانه 

ثبت و گزارش کنند.
زالــی ادامــه داد: یــک تیم 
کارشناســی مســتقر است و 
این عوارض را تحلیل می کند؛ 
بنابراین تمام عوارض گزارش 
شده، در سامانه متمرکزی در 
وزارت بهداشت ثبت و بررسی 

می شود.
فرمانده عملیات ســتاد مقابله 
با کرونــا در کلانشــهر تهران 
خاطرنشــان کــرد: تاکنــون 
عارضه جــدی و قابل توجهی 
از واکســن های کرونای تزریق 
شده گزارش نشده است اما باید 
توجه داشــت که میزان بروز 
عارضه در افراد، در تناســب با 

میزان واکسیناسیون است.
وی با بیان این که برخی عوارض 
جزو عارضه های شــایع پس از 
تلقیح واکســن هستند، گفت: 
بروز علائمی ماننــد تب، لرز، 
ســرماخوردگی و درد محــل 
تزریق، طبیعی است و ایجاد این 
علائم به دلیل تحریک سیستم 
دفاعی بــدن در برخــی افراد 
است؛ معمولاً عوارض ناشی از 
واکسیناســیون، گذارست و با 
درمان های نگهدارنده بهبودی 

پیدا می کند.
زالی تأکید کرد: اگر در پاندمی 
کرونــا قرار نداشــتیم؛ به طور 
طبیعی و در شرایط غیربحرانی، 
بیــن پنج تا هفت ســال طول 
می کشــید تا یک واکسن، به 
طور کامل مراحل مطالعاتی و 
بررســی عوارض جانبی را طی 
کند اما به دلیــل بحران کرونا 
زمان مطالعه واکسن ها کاهش 
یافته اســت تا از تلفات بیشتر 
کرونا جلوگیری شود؛ عوارض 
ناشی از واکسیناسیون در نگاه 
کلی، به مراتــب کمتر از خود 
بیماری کروناســت؛ بنابراین 
منطــق اقتضــا می کنــد که 
واکسیناســیون کرونا در افراد 

انجام شود.

سلامت
گزارش

ISFAHAN
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مدیرکل داروی سازمان غذا و دارو درباره فروش رمدسیویر برای 
درمان کرونا در ناصرخسرو به قیمت 3 میلیون تومان و ادعای نشت 

آن از داروخانه ها توضیح داد.

 باشگاه خبرنگاران
گزارش

ISFAHAN
N E W S

رمدسیویر سه میلیون تومان 
در ناصر خسرو؛ فروش میلیونی 
این داروی درمان کرونا از آنجا 
آب می خورد که وقتی عزیزت 
بیمار می شود حاضری حتی 
فرش زیر پایت را بفروشــی تا 
داروی مورد نیاز عزیزت را برایش تهیه کنی و 
این وسط هستند دلالانی که از آب گل آلود 
ماهی می گیرند و معلوم نیست چه چیزی را 
به اسم رمدسیویر به ۴ برابر قیمت به مردم 
دردمند می فروشند، همانطور که در روزهای 
ابتدایی دوران شیوع کرونا همین دلالان پنی 
سیلین یا سفتریکسون را به قیمت 6۰ میلیون 

به خانواده بیماران فروختند.
با کمبــود ایــن دارو در بیمارســتان ها و 
داروخانه های منتخب مواجهه شده ایم چرا 
که در موج چهارم کووید ۱۹ شاهد افزایش 
شمار مبتلایان بیماری کرونا بودیم و از طرفی 
کلینیک های ســرپایی بســتری موقت در 
بیمارستان ها راه اندازی شد و بیماران بسیاری 
در قالب بستری موقت رمدسیویر را دریافت 
کردند و میزان مصرف این دارو چند برابر شد 
و در نهایت با کمبود این داروی حمایتی مورد 

استفاده در درمان کرونا مواجه شدیم.
راه اندازی کلینیک های بستری موقت و 

افزایش  مصرف رمدسیویر
علیرضا رییسی سخنگوی ستاد ملی مقابله 
با کرونا درباره گزارش هایی از کمبود داروی 
رمدســیویر بیان کرد: تعداد بیماران در این 
پیک افزایش یافت، برخــی بیماران خیلی 
بدحال نیستند که بستری شــوند اما صرفا 
برای دریافت رمدسیویر بستری می شوند و 
اگر در مرحله اولیه رمدسیویر دریافت کنند 

بسیار موثر خواهد بود.
رئیسی ادامه داد: یکی از افتخارات ما تولید 
داخلی رمدسیویر بود. هر آمپول رمدسیویر 
خارج از ایران ۳۹۰ دلار است و در ایران با ۲۰ 
دلار تولید می شود. ما در قالب بستری موقت 
در بیمارستان به بیمار رمدسیویر می دادیم 
سپس به منزل می رفت و برای مراجعه بعدی 
اقدام می کرد که این موضوع باعث شد تا یک 
تخت به ده ها بیمار اختصاص پیدا کند. درمان 
سرپایی موثر بار بیمارستانی را کم می کند، ما 
به ۴۵ هزار بیمار در پیک چهارم رســیدگی 
کردیم که نیاز به تخت اضافه نشد البته کمبود 
دارو در این موج با ارتفاع بلند داشــتیم و با 
توجه به حجم بالای رمدسیویر که از تولید 
داخل استفاده می شد، وزیر دستور دادند تا 

رمدسیویر از خارج از کشور هم وارد شود.
تولید ماهانه ۲ میلیون دوز رمدسیویر 

برای درمان بیماران کرونایی
سید حیدر محمدی مدیرکل اداره دارو و مواد 
تحت کنترل سازمان غذا و دارو درباره کمبود 
رمدســیویر گفت: قبل از اوج بیکاری کرونا 
در موج چهارم رمدسیویر ایرانی به ۴ کشور 
یونان، ترکیه، عراق و سوریه صادر می شد و 
بیشتر رمدسیویر های ایرانی صادر می شدند 
و هند و چین هم خریدار رمدســیویر ایرانی 
هستند چرا که شیوع کرونا در هند بسیار بالا 

و شرایط بیماری در این کشور بغرنج است.
محمدی بیان کرد: در دنیا با کمبود ماده اولیه 
این دارو هم مواجه هستیم، ما اکنون یک تولید 
کننده ماده اولیه رمدسیویر در کشور داریم، اما 
میزان تولید ماده اولیه پایین است و با افزایش 
تولید در آینده مشکل کمبود ماده اولیه هم 

برطرف خواهد شد.
مدیرکل اداره دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و دارو درباره میزان تولید رمدسیویر در 
کشور گفـــت: ۸ تولیدکننده رمدسیویر در 
کشور داریم و هفته ای ۵۰۰ هزار رمدسیویر 
توزیع می شود و در موج چهارم کرونا به دلیل 
اینکه در برخی استان ها این دارو برای بیماران 
سرپایی تزریق می شود با کمبود به ویژه در 

شهر هایی مانند تهران رو به رو می شویم.
تولید رمدسیویر در موج چهارم کرونا ۱۰۰ 
برابر شدمحمدی با اشــاره به اینکه میزان 
نیاز رمدســیویر مصرفی به شرایط بیماری 
کرونا در کشور بســتگی دارد، از ۱۰۰ برابر 
شدن تولید رمدسیویر در موج چهارم کرونا 
خبر داد و گفت: میزان نیاز کاین دارو بیشتر 
در کلینیک های بســتری موقت به بیماران 
کرونایی تزریق می شود و قبل از موج چهارم 
میزان مصرف به ۵ هزار عدد ویال رمدسیویر 
در هفته نمی رسید و در پیک چهارم کرونا این 

عدد به ۵۰۰ هزار در هفته رسید.
مدیرکل اداره دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و دارو بیان کرد: در موج چهارم کرونا نیاز 
به شدت افزایش پیدا کرد و با کمبود در برخی 

استان ها مانند تهران مواجه شدیم البته ما 
اکنون از قله پیک چهــارم کرونا عبور کرده 
ایم و مشکل کمبود به تدریج با کاهش تعداد 
بیماران در حال برطرف شدن است و اکنون 

کمتر گزارش کبمود داریم.
محمدی عنوان کــرد: اکنون ایــن دارو در 
داروخانه هــای بیمارســتانی و منتخــب 
توزیع می شــود، در ابتدا ایــن دارو فقط در 
داروخانه های بیمارستانی توزیع می شد، اما با 
توجه به افزایش موارد ابتلا و برای دسترسی 
بهتر بیمــاران مجوز توزیع رمدســیویر در 

داروخانه های منتخب سطح شهر صادر شد.
قیمت رمدســیویر ایرانــی و میزان 

پرداختی بیماران
مدیرکل اداره دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و دارو درباره قیمت رمدســیویر ایرانی 
گفت: قیمت رمدســیویر تولید داخل 7۰۰ 
هزار تومان است و قیمت نمونه وارداتی یک 
میلیون ۱۰۰ تا یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 
بود که با تولید ایــن دارو دیگر محصول وارد 
نمی شود و نیاز کشور را از تولید داخل تامین 
می کنیم و مردم می توانند گرانفروشی این 
دارو را به سامانه ۱۹۰ وزارت بهداشت گزارش 

دهند.
وی در ادامه درباره هزینه پرداختی بیماران 
کرونایی بیــان کرد: در بخش بســتری ۹۰ 
درصد هزینه دارو را بیمــه و ۱۰ درصد )7۰ 
هزار تومان( را بیمار و در بخش سرپایی 7۰ 
درصد هزینه دارو را بیمه و ۳۰ درصد )۲۱۰ 
هزار تومان( را بیمــار پرداخت می کند البته 
برای درمان هر بیمــار کرونایی 6 عدد ویال 
رمدســیویر تجویز و تزریق می شود و مردم 
می توانند گرانفروشــی این دارو را به سامانه 

۱۹۰ گزارش دهند.
مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا 
و دارو افزود: رمدسیویر بنابر مصوبه شورای 
عالی بیمه باید به دستور پزشک متخصص 
داخلی، فوق تخصص عفونی، متخصص طب 

اورژانس و فوق تخصص ریه تجویز شود تا دارو 
تحت پوشش بیمه باشد و اگر پزشک عمومی 
رمدســیویر را تجویز کند دیگر دارو تحت 

پوشش بیمه نخواهد بود.
نشت رمدســیویر از داروخانه به بازار 

سیاه صحت ندارد
محمدی درباره فروش رمدســیویر در ناصر 
خســرو به قیمت ۴ میلیون تومان و برخی 
ادعا ها مبنی بر نشــت دارو از داروخانه ها به 
بازار ســیاه بیان کرد: ما تاکنون گزارشی از 
نشت درمدسیویر اصلی از داروخانه به بازار 
سیاه نداشــته ایم و باید توجه داشت که اگر 
یک مورد رمدســیویر با برچسب تی تک در 
بازار سیاه پیدا شود می توانیم بفهیم که دارو از 
مسیر تولید، توزیع یا داروخانه وارد بازار سیاه 

شده است.
مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان 
غذا و دارو ادامه داد:ما به هیچ وجه نشت دارو 
از داروخانه به بازر سیاه را تایید نمی کنیم و 
بار ها هم به مردم گفته ایم کــه دارو را فقط 
از داروخانه ها تهیه کننــد و بدانند دارو های 
تقلبی در بازار ســیاه به اســم رمدسیویر به 

فروش می رسد.
محمدی پیش تر مطالبات بیمارســتان ها 
از بیمه هــا را یکی از دلایل کمبــود دارو در 
داروخانه های بیمارستانی عنوان کرد و گفت: 
اکنون برخی از مراکز درمانی رمدســیویر، 
فاویپیراویر و توســیلوزو مپ را که به عنوان 
دارو هــای خــط اول درمان کرونــا مطرح 
هستند، به دلیل بدهی به شرکت های پخش 
نمی توانند خریداری کنند. این یک زنجیره 
معیوب اســت که بیمه پول بیمارســتان را 
نمی دهد، بیمارستان نمی تواند پول داروخانه 
را پرداخت کند و داروخانه هم نمی تواند پول 
شرکت پخش را بدهد. شــرکت پخش هم 
می خواهد از تامین کننده دارو را بخرد. این 
یکی از مسائلی است که مبتلابه آن هستیم 

و امیدواریم رفع شود.

رمدسیویر ۳ میلیونی در ناصر خسرو!
افراد واکسینه شده ناقل نیستند

رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری گفت: فردی که 
واکسینه می شــود امکان دارد بین دوز اول و دوم کرونا بگیرد، اما 

ناقل نخواهد بود.
»پیام طبرسی« رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری 
در پاسخ به سوالی درباره احتمال ناقل بودن افرادی که واکسینه 
می شوند، بیان کرد: افرادی که واکســن کرونا دریافت می کنند، 
ناقل نیستند و امکان دارد از فاصله ی تزریق دوز اول تا دوز بعدی 

به ویروس کرونا مبتلا شوند.
رئیس بخش عفونی بیمارستان مســیح دانشوری ادامه داد: پس 
بنابراین افرادی که واکســن کرونا دریافت می کنند، برای کسی 

باعث ایجاد خطر نخواهد بود.
طبرسی افزود: واکســن های کرونا با انواع مختلفی که دارد باعث 
ناقل شدن فرد واکسینه شده نخواهند بود و حتی برای خودشان 
هم باعث خطر نیســتند، چون افراد هر واکسنی که تزریق کنند، 
واکسن کرونا یا آنفلوآنزا، ممکن است کمی بدن درد و تب به همراه 

داشته باشد.
وی گفت: پس بنابراین وجود چنین علائمی ربطی به کرونا ندارد، 
اما توجه کنید ممکن است کسی که واکسن زده به ویروس کرونا 
مبتلا شــود، چون تا زمانی که واکسن به شــکل کامل اثرش را 

بگذارد، کمی طول می کشد.
وی در مورد وضعیت کرونا در تابستان گفت: واکسن هایی که تزریق 
می کنیم آنقدر نیست که پوشش کافی ایجاد کند، ولی اگر رعایت ها 
صورت نگیرد، ما وارد موج بعدی می شویم و در حقیقت اگر همان 

اتفاقات عید تکرار شود، وارد موج پنجم خواهیم شد.

 سالمندان بعد از تزریق واکسن کرونا
 چه اقداماتی انجام دهند؟

استاد دانشگاه علوم پزشکی دانشگاه تهران گفت: این روزها تزریق 
واکسن کرونا برای سالمندان بالای 7۵ سال در سراسر کشور آغاز 
شده و آگاهی از اینکه چه اقداماتی بعد از تزریق این واکسن انجام 

دهند حائز اهمیت است.
 حمید عمادی افزود: به سالمندان توصیه می شود قبل از تزریق 
واکسن کرونا حتما غذا خورده باشند تا دچار ضعف و غش نشوند 
و باید قبل از مراجعه به مرکز بهداشت برای انجام واکسیناسیون، 
هماهنگی های لازم را انجام دهند، زیرا مراجعه بدون هماهنگی، 
باعث می شود، ساعت های طولانی در صف انتظار بمانند و دچار 

خستگی و بی حالی شوند.
وی اظهار داشت: تزریق واکســن می تواند پس از چند ساعت از 
انجام  تزریق یا چند روز بعد عوارضی مانند تب، سردرد، سرگیجه 
و غیره در ســالمندان ایجاد کند، بهتر است آنها در صورت وجود 
این عوارض که طبیعی نیز است، استامینون ۵۰۰ هر هشت ساعت 
یکبار مصرف کنند و اگر این عوارض حادتر و تداوم یافت به مرکز 
بهداشت مربوطه که واکسیناسیون انجام شده، مراجعه کنند.این 
متخصص بیمــاری های عفونی ادامه داد: پرهیــز از مصرف مواد 
غذایی خاصی قبل و بعد از انجام واکسیناسیون کرونا وجود ندارد، 
سالمندان می توانند شیوه های مداوم تغذیه خود را ادامه دهند و 
همه گروه های مواد غذایی را مصرف کنند اما رعایت پروتکل های 
بهداشتی از جمله استفاده از ماســک، پرهیز از دورهمی ها، عدم 
تردد در اماکن شــلوغ و رعایت فاصه گذاری اجتماعی، شستشو 
مرتب دست ها با آب و صابون یا مواد ضدعفونی کننده برای آنها 
ضروری بوده و باید مورد توجه قرار گیرد.عمادی به همه سالمندان 
توصیه کرد که واکســن کرونا را حتما تزریق کنند و هیچ عارضه 

خطرناکی برای آنها وجود ندارد.

گزارش

ما به هیچ وجه نشت 
دارو از داروخانه به 
بازر سیاه را تایید 

نمی کنیم و بار ها هم به 
مردم گفته ایم که دارو 

را فقط از داروخانه ها 
تهیه کنند و بدانند 
دارو های تقلبی در 

بازار سیاه به اسم 
رمدسیویر به فروش 

می رسد.

سبک زندگی

 

۹ علامت پنهان قند خون کنترل نشده را جدی بگیرید!
یکی از دلایلی که باعث عدم اطلاع افراد از بالا بودن قند خونشان می شود، این 
است که علائم این بیماری آب زیرکاه هستند و آرام آرام تشدید می شوند. قند 
خون کنترل نشده، خطر ابتلا به عوارض جدی سلامت از جمله سکته مغزی، 
بیماری های قلبی، آسیب های عصبی، کوری و بسیاری از مشکلات دیگر را 

به همراه دارد.
 از آنجا که حفظ و کنترل قند خون در مبتلایان به دیابت نوع ۲، ســلامت کلی بدن را 
تحت تاثیر قرار می دهد، این مهم است که شــما در صورت خارج از کنترل بودن آن، 

اقدامات مناسب را بشناسید و انجام دهید.
زخم هایی که آهسته خوب می شوند: ریدگی ها، خراش و و کبودی ها در مبتلایان 
به قند خون کنترل نشــده در التیام می یابند. این به دلیل آن است که دیابت منجر به 
آسیب عصبی شده و گردش خون را تحت تاثیر قرار می دهد؛ بخصوص در پاها. جریان 
خون ناکافی در این اندام باعث می شود در صورت زخم شدن، بیشتر در معرض ابتلا به 

عفونت و یا حتی قطع عضو باشند.
تغییرات پوســتی: تیره گی و ضخیم شدن پوســت شناخته شــده به نام آکانتوز 
نیگریکانس، ممکن است در پشت گردن، یا دست، زیر بغل، صورت و مناطق دیگر بدن 
در صورت قند خون کنترل نشده رخ دهد. این علائم می تواند همچنین ناشی از مقاومت 
به انسولین نیز باشــد. بروز هر گونه تاول، عفونت، تغییر رنگ پوست و ناهنجاری های 

پوستی می تواند نشانه ای از قند خون کنترل نشده باشد.
افزایش تشنگی و تکرر ادرار: افزایش تشنگی شاید غیر معمول به نظر نرسد اما زمانی 
که قند خون بالا است، احساس غیر منتظره تشنگی و نیاز به نوشیدن غیر معمول آب، 
یک علامت برجسته است. ادرار بیش از حد یا همان پر ادراری نشان دهنده آن است که 
کلیه ها در تلاشند تا میزان گلوکز اضافی را از بدن دفع کنند. همین روند خطر کم آبی 

بدن و سرگیجه را به همراه دارد.
گرسنگی بیشتر همراه با از دست دادن وزن: احســاس گرسنگی بیش از حد به 
همراه از دست دادن وزن بدون هیچ دلیل روشن، نشان دهنده سطح قند خون بیش از 
حد بالا است. هنگامی که بدن انرژی لازم را از منابع مورد نظر دریافت نمی کند، شروع به 
شکستن عضلات و چربی برای تولید انرژی می کند و فرد کاهش وزن ناخواسته و ناسالم 
را تجربه خواهد کرد. علاوه بر تغییرات وزن و اشتها، فرد ممکن است متوجه ضعف در 

ماهیچه ها و تجربه سقوط مکرر شود.
خستگی: خستگی شدید نیز نشــانه دیگری از قند خون کنترل نشده در مبتلایان به 
دیابت نوع ۲ است. هنگامی که بدن به درستی انسولین را پردازش نمی کند و یا به مقدار 
کافی انسولین تولید نمی کند، قند به جای وارد شدن به سلول ها برای تولید انرژی، در 

خون باقی می ماند و فرد احساس خستگی شدید می کند.
تاری دید: قند خون بالا وفشــار خون بالا به ساختار حســاس چشم صدمه رسانده و 
تهدیدی جدی برای قوه بینایی محسوب می  شوند. هنگامی که رگ  های خونی چشم 
به دلیل دیابت پاره شوند، آسیب  هایی حاد یا مزمن به شبکیه چشم وارد می  کنند، که 
یکی از دلایل نابینایی در افراد بزرگسال اســت. دید غیرشفاف، لخته خون در چشم و 
نور شدید در چشم از آن دست مشکلاتی است که در صورت پدیدار شدن حتما باید به 

چشم پزشک مراجعه کنید.
سوزن سوزن شدن و بی حسی: قند خون خارج از کنترل می تواند منجر به آسیب 
های عصبی و نوروپاتی دیابتی شود. نوروپاتی حسی می تواند ابتدا باعث حساس شدن و 

درد پاها شود اما بتدریج پاها بی  حس شده و هیچ حسی را متوجه نمی  شود.
مشکلات معده: دیابت همچنین به عصب  هایی که وظیفه خالی نمودن شکم، حرکت 
غذا به آرامی در طول روده  ها و هضم را برعهده دارند و در کل به دستگاه گوارش آسیب 

می 
 رســاند. هنگامی که شــکم شما در 

هضم غذا دچار تاخیر شود، شــرایطی که به آن »تاخیر در تخلیه معده یا فلج 
ناقص دستگاه گوارش« گفته می  شود، رخ می  دهد و شما با مشکلات ناخوشایند معده  
ای همچون اسهال، یبوست و بی  اختیاری مواجه خواهید بود. بسیاری افراد دیابتی با 
مشکلاتی از قبیل ناتوانی در خوردن و بلعیدن نیز دست به گریبان هستند. کنترل دیابت 

برای افرادی که مبتلا به تاخیر در تخلیه معده  اند، بسیار دشوارتر است.
ورم دست و پاها: اگر در کنار دیابت مبتلا به فشــار خون هــم هستید، هر دوی این 
بیماری  ها عملکرد کلیه را برای دفع سموم و مایعات مختل می  کنند. تورم دست و پاهای 
شما به دلیل جمع شدن مایعات در زیر مفاصل و به دلیل تخلیه ناقص از کلیه  هاست و 
یک نشانه از اختلال در عملکرد کلیه  ها. مصرف داروهایی که برای دیابت و فشار خون 
شما تجویز می  شود، ضامن عملکرد صحیح کلیه  ها خواهد بود. تغییر برنامه غذایی هم 

ممکن است موثر واقع شود.
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The Central Bank of Iran 
Tuesday unveiled the 
‘Centralized Database for 
Loans and Commitments’ 
known by its Persian acronym 
Samat, planned to enhance 
the CBI’s oversight of loans 
by banks.
Abdolnasser Hemmati, 
the CBI head, said he was 
hopeful that the platform 
would improve banks’ (often 
controversial) lending 
process, which is said to be 
the root cause of financial 

corruption.
"The platform will assist the 
central bank make more 
efficient policies as it would 
provide important data," 
Hemmati was quoted as 
saying by the bank’s website.
Banks from now on must get 
a special code from Samat 
before paying loans. "This 
would give the CBI access to 
information on guarantors, 
collateral and the credibility 
of those wanting to take out 
loans.”

Greenhouse 
area to be 
doubled 
in Ardebil 
province in 2 
years
The area under 
greenhouse farming 
will be doubled in 
Ardebil province, 
in the northwest of 
Iran, in two years, 
according to a 
provincial official.
Khalil Nikshad, the 
head of the province’s 
A g r i c u l t u r e 
Department, also said 
that the greenhouse 
area in the province is 
anticipated to reach 
350 hectares by the 
end of the current 
Iranian calendar year 
(March 20, 2022).
He further 
announced that 
permits have 
been issued for the 
establishment of 70 
greenhouses in the 
province.
Due to the water 
shortage and drought 
crisis in different 
parts of the province 
and the 80-percent 
decrease in rainfall 
in recent months, it is 
necessary to develop 
greenhouses in the 
province, the official 
noted.
In the last four years, 
the development 
of greenhouses has 
taken a growing 
trend, so that 15 
hectares of active 
greenhouses has now 
reached more than 
115 hectares, the 
head of the province’s 
A g r i c u l t u r e 
D e p a r t m e n t 
underlined.
While the agriculture 
sector plays a 
significant role in 
the promotion of the 
Iranian economy, 
drought in recent 
years has prevented 
this sector from 
being developed as 
expected.
To tackle this 
condition, the 
A g r i c u l t u r e 
Ministry has taken 
some measures 
and defined some 
programs, such as 
the improvement of 
irrigation systems.
One of the major 
programs that 
the ministry has 
defined and is 
seriously pursuing 
is the development 
of greenhouses 
throughout the 
country.
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According to 
ILNA, touching 
upon on the 
exports of 
Iranian goods to 
the P5+1 states, 
Seyed Ruhollah 

Latifi said that last year 
Iran exported 26.95m 
tons of goods worth 
$9.07b to China which 
accounted for 96 percent 
of Iran’s total exports to 
the P5+1 states in terms 
of weight, and 92 percent 
in terms of value.
He added that before the 
U.S. pullout of the JCPOA, 
China by purchasing 
35.13m tons of goods 
worth $9.1b was Iran’s 
top trade partner which 
accounted for 98 percent 
of Iran’s total exports in 
terms of weight and 91 
percent in terms of value.
He added that this notion 
that the U.S. pullout from 
the JCPOA could reduce 
the share of the U.S., 
UK, France, Russia and 

Germany in favor of China 
and Russia is not right 
because Iran’s exports to 
China have also declined 
last year by 8m tons but 
it soared $50m in terms 
of value.
Latifi went on to say that 
Russia was the second 
destination for Iranian 
goods with 1.05m tons 
in weight and $504m in 
value which accounts 
for 3.7 percent of Iran’s 
exports in terms of weight 
and 51.1 percent in terms 
of value which shows 
100 percent growth in 
terms of weight and 72.5 
percent in terms of value 
comparing to the pre-
U.S. withdrawal from the 
JCPOA.
"Iran’s exports to France 

last year were 2,911 tons 
valued at $8.76m, and 
the amount of exports 
to the UK was 7,293 tons 
and worth of $13m, to 
Germany were 39,197 
tons worth $233m which 
all indicate Iran’s exports 
to these countries have 
slumped comparing to 
the post-JCPOA".
On the exports to the 
U.S., he said that 4 years 
ago and before the U.S. 
pullout of the JCPOA, 
Iran’s exports to the U.S. 
were around 3,554m and 
worth of $132.3m that 
the figure fell to 66m tons 
and worth of $136,539 
last year.
On the imports from the 
P5+1 country, he said 
Iran’s total imports from 

those five countries stood 
at over 10.5m tons worth 
of $14.1b. He added that 
the value of the imports 
last year slumped by 29 
percent comparing to 
the pre-JCPOA era due 
to the country’s policy 
of banning imports of 
the luxury goods.Latifi 
added that last year China 
with exporting 3.5m tons 
of goods to Iran was the 
major exporter to Iran. 
Its value stood at $9.8b 
which accounted for 
33.7 percent of Iran’s 
total trade with those six 
countriesHe added that 
despite increasing the 
weight of exports to Iran, 
Germany’s exports to Iran 
slumped by 40 percent in 
terms of value.

Oman still eyeing Iran gas 
import from seabed
 Omani Oil and Gas minister said that his country is 
eyeing to import gas from the Islamic Republic of 
Iran through seabed provided that Iran's nuclear 
standoff is determined.
Mohammad bin Hamad Al Rumhi on Wed. 
reiterated that his country intends to revive a 
contract inked six years ago for importing gas from 
Iran's South Pars Gas Field in order to expand this 
gas pipeline up to Yemen.
Turning to Iran nuclear talk, aka JCPOA, which is 
ongoing in the Austrian capital of Vienna, Omani 
oil and gas minister said that if Iran’s nuclear deal, 
JCPOA, is restored, his country will revitalize the 
programs envisioned for importing gas from the 
Islamic Republic of Iran through the said pipeline.
In addition, Oman is mulling over developing and 
expanding its gas pipeline network to Yemen, he 
added.
He went on to say that there are many 
opportunities in order to take advantage of this 
giant project optimally.
Oman is monitoring and watching JCPOA talks, 
which is ongoing in Vienna, very closely, he said, 
adding, “But, we want to make sure that if JCPOA 
is implemented, it will be sustainable and will not 
be subject to the future political conflict between 
Islamic Republic of Iran and the United States.”
"If there is no threat of possible US sanctions on the 
project in the future and/or if gas supply is stable 
and guaranteed, we can import more gas from the 
Islamic Republic of Iran," he underlined.  

Tehran, Moscow stress 
expansion of trade ties
 Iran’s Ambassador to Moscow Kazem Jalali and 
Adviser to the President of the Russian Federation 
Anton Kobyakov, in a meeting on Tuesday, stressed 
the need for expansion of economic and cultural 
cooperation between the two countries.
As IRNA reported, Kobyakov who is the deputy 
chairman of St. Petersburg International 
Economic Forum (SPIEF 2021)’s organizing 
committee, met with Jalali to discuss the presence 
of Iranian economic representatives in the 
mentioned event which is scheduled to be held 
during June 2-5.
In this meeting, Jalai announced that an Iranian 
delegation will be attending the SPIEF 2021.
He further stressed the need for holding the 16th 
meeting of the Iran-Russia Economic Committee 
and called for removing the restriction imposed 
on the trade between the two sides due to the 
coronavirus pandemic as a prerequisite for 
further expansion of trade ties.
Kobyakov for his part welcomed the presence 
of the Iranian delegation at the St. Petersburg 
International Economic Forum and stressed 
the need to implement the two countries’ joint 
economic programs during the year.
He also called for the establishment of an Office 
of Joint Economic Projects as a mechanism for 
expanding economic and trade cooperation 
between the two countries.
Kubiakov expressed hope that the removal of 
obstacles caused by the Covid-19 pandemic would 
soon pave the way for Iranian businessmen to 
travel to Russia.
Also on Tuesday, Jalali met Andrei Rudenko, the 
deputy foreign minister of Russia on CIS Affairs, 
to discuss current developments in the South 
Caucasus and Iran-Russia cooperation in this area.
On another occasion, Jalali had a meeting with 
Mikhail Petrakov, head of the Russian delegation to 
the multilateral negotiations over the legal status 
of the Caspian Sea.

Iran trade with P1+5 slumped by %19 in 
past 4 years
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Electricity consumption 
up 7,000-8,000 MW in 
2 months on year
 Iran’s deputy energy minister for electricity 
affairs announced that power consumption 
in the country has risen 7,000-8,000 
megawatts (MW) since the beginning of the 
current Iranian calendar year (March 21), 
as compared to the same period of time in 
the past year.
“We have started a warm year, Homayoun 
Haeri said, adding, "In the first two months of 
this year, the average positive temperature 
was four or five degrees, so the use of cooling 
equipment was started earlier and due to the 
drought, agricultural water wells were used 

earlier. Due to the decrease in rainfall, we 
will experience a reduction of about 3,000 
to 3,200 MW of electricity generation from 
hydropower plants.”
“We hope that with the help of the people 
and the executive bodies, especially the 
governorates, we will spend the summer 
with the least difficulty and cover the 
shortage of electricity generation. We 
predict peak load consumption this summer 
to reach more than 60,000 MW”, the official 
stated.
The rising trend of electricity consumption 
in Iran has created serious concerns about 
power outage in the summer peak period.
On Monday, Mohammad-Hassan 
Motevalizadeh, the managing director of 

Iran's Power Generation, Distribution, and 
Transmission Company (known as Tavanir), 
warned, “This year, we will have a difficult 
peak period”, and called for the people’s 
cooperation so that this period can be passed 
without outages.
Mentioning three major factors creating 
some severe condition in terms of power 
supply in this year, the official last week 
explained, “This year, we are facing three 
issues. First, there was a very severe drought 
during which we saw a reduction in the 
water supply of the country's hydropower 
plants to less than half. In this way, we lose 
the generation of about 4,000 megawatts 
(MW) of electricity from hydropower 
sources.”

On the exports 
to the U.S., he 
said that 4 years 
ago and before 
the U.S. pullout 
of the JCPOA, 
Iran’s exports 
to the U.S. were 
around 3,554m 
and worth of 
132.3$m that the 
figure fell to 66m 
tons and worth 
of 136,539$ last 
year.

New Rules Tighten Oversight of 
Banks’ Lending Procedures

The spokesman of Islamic Republic of Iran 
Customs Administration (IRICA) says some 
38.6m tons of goods worth 24$b were traded 
between Iran and the P1+5 countries last year 
that Iran’s share of exports to those countries 
is 28m tons and worth of 9.83$b while the 
country’s imports stood at 10.54m tons worth 
14.16$b which shows 14 and 19 percent 
slumps in terms of weight and value.



The official-level 
meetings aim to 
restore relations 
severed five years 
ago between the 
two countries.
“We have initiated 
some exploratory 

talks. They are at a very early 
stage but we are hopeful,” 
Faisal bin Farhan told AFP 
in Paris on Tuesday, where 
he is participating in two 
international summits.
“If (the Iranians) can see 
that their interest is in a 
good relationship with their 
neighbors, I can be hopeful,” 
Faisal said, adding again that 
they were “at an early stage”.
Earlier this month, Iran’s 
Foreign Ministry spokesman 
said bilateral and regional 
issues have been on the 
agenda in recent talks 
between Tehran and Riyadh, 
adding that ties between the 
two sides will be in good for 
both nations and the region.
“Rapprochement and 
(restoring) the relations 
between the two Muslim 
countries in the Persian 
Gulf is in the interest of 
both nations and the 
region,” Saeed Khatibzadeh 
said speaking at a press 
conference in Tehran on May 

10.Asked about the reason 
for change in Saudi Arabia’s 
approach to Iran and whether 
it is serious in talks, the 
spokesman said one should 
focus on the other side’s 
actions instead of trying to 
reveal the intention behind 
them.“We have always 
welcomed such negotiations. 
Let us wait for the outcome 
of the talks,” he said, adding 
that the recent talks between 
Iranian and Saudi officials 
featured discussions on 
bilateral and regional issues.
Khatibzadeh expressed 
hope that with the change 
in the atmosphere, the two 
countries will move toward 
meaningful understanding 
in their bilateral and regional 
relations.Last month, 
Khatibzadeh reacted to 
the recent remarks made 
by Saudi Crown Prince 
Mohammed bin Salman 
about Tehran-Riyadh 

relations and the region.
“Iran and Saudi Arabia, as two 
important countries in the 
region and the Muslim world, 
can enter a new chapter of 
interaction and cooperation 
to achieve regional peace, 
stability, and development 
by adopting constructive and 
dialogue-based approaches,” 
the spokesman said.
“By presenting proposals and 
initiatives for dialogue and 
cooperation in the Persian 
Gulf region, including the 
Hormuz Peace Endeavour 
(HOPE), the Islamic Republic 
of Iran has been a pioneer in 
the path of amity and regional 
cooperation, and welcomes 
the change in Saudi Arabia's 
tone,” Khatibzadeh added.
Earlier, the Saudi crown 
prince had told the Saudi-
owned al-Arabiya TV that 
the kingdom viewed Iran 
as a neighboring country 
and aspired to have good 

relations with it.“At the 
end of the day, Iran is a 
neighboring country. All we 
ask for is to have a good and 
distinguished relationship 
with Iran,” Mohammed bin 
Salman had said.Diplomatic 
relations between Tehran 
and Riyadh soured following 
the January 2016 execution 
of Shiite cleric Sheikh Nimr 
al-Nimr, an outspoken critic 
of the Saudi monarchy, in 
Saudi Arabia. Riyadh cut 
ties with Tehran afterwards, 
responding to attacks 
by angry protesters on its 
embassy in the Iranian 
capital.Saudi Arabia’s 
military campaign against 
Yemen as well as the death 
of hundreds of Iranian Hajj 
pilgrims in a deadly crush 
in Saudi Arabia’s Mina 
in September 2015 had 
prepared the ground for the 
deterioration of tensions 
between Tehran and Riyadh.

Ceasefire still elusive in 
Israel-Gaza fighting
Israel bombarded Gaza with air strikes and 
Palestinian militants kept up cross-border 
rocket fire, with no firm sign on Wednesday of 
any imminent ceasefire despite international 
calls to end more than a week of fighting.
According to Reuters, Israeli leaders said they 
were pressing on with an offensive against 
Hamas and Islamic Jihad, but an Israeli military 
spokesman acknowledged that with an 
estimated 12,000 missiles and mortars in the 
groups' Gaza arsenal, "they still have enough 
rockets to fire".
Two Thai workers were killed and seven people 
were wounded in a rocket strike on Tuesday on 
an Israeli farm just over the Gaza border, police 
said. Hamas, which rules the Gaza Strip, and 
Islamic Jihad claimed responsibility.
Rockets were also launched early on 
Wednesday, with sirens sounding in the 
coastal city of Ashdod, south of Tel Aviv, and in 
communities closer to the Gaza border. There 
were no reports of damage or injuries.
Gaza medical officials say 217 Palestinians 
have been killed, including 63 children, and 
more than 1,400 wounded since the fighting 
began on May 10. Israeli authorities say 12 
people have been killed in Israel, including two 
children.
Israel said its aircraft attacked homes 
belonging to several Hamas militants that 
were used as command centres or for weapons 
storage. Israeli artillery shelled targets in the 
southern Gaza Strip, witnesses said.
Nearly 450 buildings in the Gaza Strip have 
been destroyed or badly damaged, including 
six hospitals and nine primary-care health 
centres, since the current conflict began, the 
United Nations humanitarian agency said. 
Some 48,000 of the 52,000 displaced had gone 
to 58 U.N.-run schools.
Israel said more than 3,450 rockets had been 
launched at it from Gaza, some falling short and 
others shot down by its Iron Dome air defences. 
It put the number of militants it has killed at 
around 160.
Hamas began firing rockets nine days ago in 
retaliation for what it said were Israeli rights 
abuses against Palestinians in Jerusalem 
during the Muslim holy month of Ramadan.
By linking its confrontation with Israel to the 
sensitive issue of Jerusalem, Hamas also posed 
a challenge to its main rival, West Bank-based 
President Mahmoud Abbas, who last month 
cancelled a parliamentary election in which the 
group appeared likely to make gains.
The current hostilities are the most serious 
between the militant group and Israel in years, 
and in a departure from previous Gaza conflicts 
have helped fuel street violence in Israeli cities 
between Jews and Arabs.

Saudi Foreign Minister ‘Hopeful’ over 
Talks with Iran

Saudi Arabia’s foreign minister said the 
kingdom is "hopeful" after exploratory talks 
with Iran, in a rare comment on delicate 
discussions whose details have been closely 
guarded.
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 Iran to stand by Syria for reconstruction: Minister
 Iranian Defense Minister Brigadier General Ami Hatami voiced Iran’s support for the 
reconstruction of Syria.“The Islamic Republic of Iran will stand by the Syrian people and 
government with all might to preserve territorial integrity of Syria and cooperate in 
reconstructing the country,” Hatami said on Wednesday in a meeting with the visiting Syrian 
delegation led by deputy trade minister Ebrahim Sho’ayb and deputy industry minister 
Jamal al-Amar.Economic centers of the Iranian Defense Ministry, as well as private sector of 
the country, are ready for any sort of help and cooperation regarding reconstruction of Syria 
and meeting the country’s needs, he added.Elsewhere, Hatami strongly condemned the 
unforgivable crimes of the occupying Zionist regime in killing innocent women and children.
Inspired by the resistance of the Syrian people during the war against Takfiri-terrorist 
groups, that were backed by the Zionist regime, Palestinian people not only foiled the plots 
of Zionists but also turned the dream of the ‘river to the sea’ to a nightmare.

Russian FM, US secretary of state to discuss JCPOA: 
Ryabkov
Ryabkov, in an interview with a Russian television network about Lavrov and Blinken's meeting 
next week in Iceland, said "This will be the Russian Foreign Minister's first face-to-face meeting 
with US Secretary of State Anthony Blinken; However, they have already spoken by telephone."
He added "For this reason, the agenda of the talks is comprehensive and will include bilateral 
issues and international issues."Russian Foreign Minister Sergei Lavrov and US Secretary of 
State Anthony Blinken have agreed to meet next week on the sidelines of a meeting of the Nordic 
Council in the Icelandic capital, Reykjavik, the Russian Foreign Ministry said on Wednesday.
On bilateral relations between Russia and the United States, Ryabkov said that relations have 
recently been declining and that this trend must be stopped.He added: As far as international 
issues are concerned, the Palestinian-Israeli conflict, the situation in the Middle East, and the 
process of negotiations on Iran's nuclear program will be discussed.

“We must also 
take a hard look at 
nearly 4$ billion 
a year in military 
aid to Israel. It is 
illegal for US aid 
to support human 
rights violations,” 
Sanders added.
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Iran’s 
Parliament 
Speaker Keeps 
Up Efforts to 
Rally Support 
for Palestine
Speaker of the 
Iranian Parliament 
M o h a m m a d 
Baqer Qalibaf has 
stepped up efforts 
to coordinate plans 
with his counterparts 
in other Muslim 
nations to support the 
Palestinian nation and 
take collective action 
against the Israeli 
regime’s crimes.
The senior Iranian 
lawmaker has had 
several contacts 
with the speakers of 
parliaments in Muslim 
countries in the 
region and beyond in 
condemnation of a new 
wave of Israeli attacks 
that have killed more 
than 200 Palestinians 
since last week.
On Tuesday, 
Qalibaf held 
separate telephone 
conversations with 
Speaker of Kuwait's 
National Assembly 
Marzouq Al Ghanim, 
Palestinian National 
Council Speaker Salim 
Zanoun, President 
of the Consultative 
Assembly of Oman 
Sheikh Khalid bin Hilal 
al-Maawali, Speaker of 
the National Assembly 
of the Islamic Republic 
of Pakistan Asad 
Qaiser, Speaker of 
Algeria’s Council of the 
Nation Salah Goudjil, 
Speaker of the Council 
of Representatives 
of Iraq Mohammed 
Rikan Hadeed al-
Halbousi, and Speaker 
of the Grand National 
Assembly of Turkey 
Mustafa Sentop.
In the talks, the Iranian 
Parliament speaker 
called for consultations 
among the leaders of 
Islamic parliaments to 
condemn and prevent 
the Zionist regime’s 
atrocities that have 
targeted civilians, 
medical centers and 
even journalists.
Palestinian resistance 
movements in the Gaza 
Strip have kept up their 
armed response to the 
Israeli attacks that, 
since their onset on 
May 10, have killed 213 
Palestinians, including 
61 children, 36 
women, and 16 elderly 
people. A total of 1,442 
others have also been 
wounded during the 
assaults.
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Salient progress made in 
Vienna talks on JCPOA: 
Araghchi
 Deputy Foreign Minister for the Political 
Affairs said that salient progress has been 
made in nuclear talks which is ongoing in 
the Austrian capital Vienna and there are 
some key issues that need to be decided in 
the capitals.
He made the remarks before holding the Joint 
Commission of Joint Comprehensive Plan of 
Action (JCPOA) on Wed.
He pointed to today’s Joint Commission 

of Joint Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA) and said, “This is a meeting that 
its negotiations will take more than two 
weeks and a conclusion will be reached and 
delegations will return to the capitals for 
consultations.”
Good and salient progress has been made in 
the last two weeks and a few key issues remain 
that need further investigation and decision-
making in the capitals, he said, adding, “We 
hope that this will happen in the next few days, 
so that we can conclude on those issues when 
we come to the next round of talks.”
Elsewhere in his remarks, Araghchi pointed 

to the expert-level meetings held over the 
past two weeks in various levels in Austrian 
capital Vienna and reiterated, “The situation 
was very tense. We held various meetings 
at all levels bilaterally and multilaterally 
between different delegations at the expert 
level. During these discussions, we tried to 
conclude, resolve, or reduce differences on 
issues of disagreement.”
Effective steps have been taken for writing 
the draftt, he said, adding, “Now is the time to 
continue our visit in the capitals and reach a 
final consultation, so that we can continue the 
negotiations."

US lawmakers on Tuesday sent an anti-hate bill to US 
President Joe Biden's desk that aims to prevent violence 
against Asian Americans, following an alarming rise 
in attacks including murders during the coronavirus 
pandemic.
The House of Representatives passed the COVID-19 Hate 
Crimes Act with a strong bipartisan vote of 364 to 62, weeks 
after it cleared the Senate with nearly unanimous support.
Biden backs the legislation, which will speed up reviews 
of COVID-related hate crimes against Asian Americans 
and Pacific Islanders, expand public awareness about the 
problem, and provide state and local governments with 
guidance on how to combat hate crimes.
House Speaker Nancy Pelosi said it was critical to send a 
unified message on the importance of strengthening the 
nation's defenses against anti-AAPI violence.

"Together, these steps will make a significant difference 
to address hate crimes in America -- not only during this 
pandemic, but for years to come," Pelosi said on the House 
floor, AFP reported.
White House spokeswoman Jen Psaki tweeted that Biden 
"looks forward to signing this important legislation into law 
at the White House later this week."
More than 6,600 incidences of anti-AAPI discrimination and 
violence were reported between March 2020 and March 
2021, Pelosi said.
Seniors have been attacked and businesses vandalized, 
while videos have shown Asian Americans getting stabbed, 
beaten up and otherwise confronted in public spaces.
"These attacks are even more shameful in light of the 
heroism of our AAPI community during the pandemic," 
Pelosi said, noting the large numbers of Asian Americans 

serving 
as emergency responders 

and health care providers.
The worst attack came in March in Georgia, where a 
21-year-old man was arrested and charged in the murder 
of eight people including six women of Asian origin who 
worked at massage parlors in and around Atlanta.
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Iran's 76th naval flotilla dispatched to intl. waters
 On Wednesday, the 76th Iranian navy flotilla, consisting of the Alborz destroyer and the Khark 
helicopter carrier, were dispatched to international waters so as to carry out their missions.
Speaking at the see-off ceremony of the 76th naval fleet who will carry out missions in the 
international waters, the Deputy Commander of first Imamat Zone of Iran's Army Nay, second rear 
Admiral Amir Jalil Moghaddam said, “Today, the Islamic Republic of Iran, with all its might, is present 
in international waters to protect the interests and resources of the country.”
“Currently, one naval group in the Northern Indian Ocean and another in the Red Sea are protecting 
the interests of the Islamic Republic of Iran and its shipping lines against the aimful insecurities of 
global arrogance", he said.Today, in spite of the shortcomings and oppressive sanctions of the global 
arrogance, Iran’s Army navy is shining through turning threats into opportunities.

 Lebanon's Foreign 
Minister Charbel Wehbe 
submitted his resignation 
to President Michel Aoun 
on Wednesday following 
the tensions caused by his 
criticism of Saudi Arabia.
On Wednesday, Lebanese 
Foreign Minister Charbel 
Wehbe visited Lebanon’s 
President Michel Aoun 
and submitted his 
resignation to him, 
Alnashrah reported.
According to the report, 
Lebanese foreign minister 
is said to have resigned 
following tensions caused 
by his criticism of Saudi 
Arabia.
Wehbe’s resignation 
came after his interview 
with Al-Hurra Network 
about some countries that 
created and financially 
supported ISIL terrorist 
group.

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER

 ISFAHAN
NEWS

Morning call to prayer : 
04:26:59   
Noon call to prayer : 
2:59:53   
Evening call to prayer: 
20:17:49  
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In a meeting with the deputies of Syria’s 
minister of Internal Trade and Consumer 
Protection and minister of Industry, 
held in Tehran on Wednesday, General 
Hatami condemned the Israeli regime’s 
unforgiveable crime of massacring 
defenseless children and women in Gaza.
The Iranian defense minister said 
the steadfast and persevering people 
of Palestine have been inspired by the 
resistance and fortitude of Syrians in the 
war against Takfiri terrorist groups that 
received support from the hegemony and 
the Zionist regime.
Not only have Palestinians thwarted the 
usurping and illegitimate Zionist regime’s 
objectives, but they have turned the Israeli 
dream of controlling regions from the Nile 
to the Euphrates into the nightmare of 
maintaining the terrorist regime’s military 

base after a transition from the “stone 
Intifada to the missiles Intifada,” Hatami 
added.
The defense minister further highlighted 
Syria’s “strategic significance and role” in 
the axis of resistance, stressing that Iran 
will do its utmost to help protect Syria’s 
territorial integrity and participate in 
the process of reconstruction of the Arab 
country.
“The Defense Ministry’s economic 
organizations stand with Iran’s private 
sector activists for any cooperation and 
collaboration in the reconstruction of the 
friendly and brotherly nation, Syria, and 
in the fulfillment of its needs, and it will 
spare no effort on this course,” Hatami 
underlined.
The Syrian deputies, in turn, praised Iran’s 
unmatched role in supporting their country 
that resulted in the victory of resistance 
over terrorism.
They also expressed hope that Iran’s 
economic, trade and industrial cooperation 
would help Syria in the process of 
reconstruction in the same way that 
Tehran’s assistance helped Syria defeat the 
common enemies in the military arena.

The US Navy's 7th Fleet said the Arleigh 
Burke-class guided missile destroyer USS 
Curtis Wilbur conducted a "routine Taiwan 
Strait transit" on Tuesday in accordance 
with international law.
"The ship's transit through the Taiwan 
Strait demonstrates the US commitment 
to a free and open Indo-Pacific. The United 
States military will continue to fly, sail, 
and operate anywhere international law 
allows," it said, Reuters reported.
A spokesman for China's Eastern Theatre 
Command expressed strong opposition 
and condemned the move, which comes 
amid heightened tensions between the 
two powers.
"The US actions sends the wrong signals to 
Taiwan independence forces, deliberately 
disrupting the regional situation and 
endangering peace and stability across the 
Taiwan Strait," he said.
Chinese forces tracked and monitored the 
ship throughout its voyage, he added.
China believes Taiwan's democratically 
elected government is bent on a formal 
declaration of independence for the island, 

a red line for Beijing.
Taiwan President Tsai Ing-wen says they 
are already an independent state called the 
Republic of China, its formal name.
Taiwan's Defense Ministry said the US 
ship had sailed in a southerly direction 
through the strait and the "situation was 
as normal".
The US Navy has been conducting such 
operations every month or so.
The United States, like most countries, has 
no formal diplomatic ties with Taiwan but 
is its most important international backer 
and a major seller of arms.
Military tension between Taiwan and 
Beijing have spiked over the past year, with 
Taipei complaining of China repeatedly 
sending its air force into Taiwan's air 
defense zone.
Some of those activities can involve 
multiple fighters and bombers.
China has said its activities around 
Taiwan are aimed at protecting China's 
sovereignty. Taiwan's government has 
denounced it as attempts at intimidation.

Palestine Inspired by Syrian Resistance: 
Iran’s Defense Minister

China Says US Threatening Peace as Warship 
Transits Taiwan Strait

China accused the United States on Wednesday of 
threatening the peace and stability of the Taiwan Strait 
after a US warship again sailed through the sensitive 
waterway that separates Taiwan from its giant neighbor.

Defense Minister of Iran Brigadier General Amir Hatami 
hailed the Palestinian nation for advances in the struggle 
against Israel, saying they have been inspired by the 
Syrian people’s resistance and fight against Takfiri 
terrorist groups that benefitted from the Zionists.

Chinese forces 
tracked and 
monitored the 
ship throughout 
its voyage, he 
added.

The Syrian 
deputies, in turn, 
praised Iran’s 
unmatched role 
in supporting 
their country 
that resulted in 
the victory of 
resistance over 
terrorism.

Ansarallah playing a 
key role in progress of 
Yemeni movement: 
Velayati
Advisor to Iran's Supreme 
Leader Ayatollah Seyyed Ali 
Khamenei said on Tuesday 
that Ansarallah has been 
playing a key role in progress 
of the popular movement of the 
Yemeni people.
Ali Akbar Velayati made the 
remarks during a phone 
conversation with Ansarallah 
spokesman Mohammed 
Abdessalam.

Velayati and Abdessalam 
discussed the latest regional 
developments, as well as issues 
of mutual interest.
Hailing the role of Ansarallah in 
the fight against the plots of the 
enemies of the “Great people” 
of Yemen, Velayati wished 
further victories for Ansarallah 
Movement. 
He once again voiced Iran's 
support for the Axis of 
Resistance, saying Supreme 
Leader Ayatollah Khamenei 
urges the need for the 
expansion of bilateral ties.
Velayati, who is also the 
secretary general of the World 

Forum for Islamic Awareness, 
said that the forum is going to 
hold a virtual meeting in the 
near future to be participated 
by Ulemas and freedom-
seekers from the Muslim 
world. 
The Ansarallah spokesman, 
for his part, appreciated 
the stances taken by the 
Islamic Republic of Iran to 
defend the Islamic Ummah, 
the Palestinian people in 
particular.
Abdessalam said that 
Ansarallah is confident about 
Iran’s support for the Axis of 
Resistance.

Vienna talks to 
conclude with Iranian 
people victory
 President Hassan Rouhani says 
talks in Vienna to revive the Iran 
nuclear deal will end with the 
victory of the Iranian nation.
Speaking on Wednesday in the 
meeting of the cabinet, President 
Hassan Rouhani said that the 
entire world is watching Iran’s 
elections, saying, "We must all 

work hard for holding a glorious 
election with ensuring people’s 
health.”
Stating that the first step was 
for the candidates to enroll, he 
said, "The second step is the 
announcement of candidates 
by the Guardian Council, and it 
is very important that this step 
encourages people and does not 
slow them down.”
Rouhani also said that the 
government has had a heavy 

responsibility in a very 
complicated situation that is 
unprecedented for at least 100 
years, adding, "This government 
has managed the country with the 
lowest oil income, while nobody 
thought that the country’s budget 
would be realised without oil”.
“If we do not speak of the 
country’s conditions in these 
years, we have distorted the 
history,” continued President 
Rouhani.



واکنش رئیس کل بانک مرکزی در خصوص شایعات اخیر حوزه رمزارزها
رئیس کل بانک مرکزی در خصوص اخبار منتشر شده در مورد بستن درگاه های پرداخت صرافی های رمز ارزی 
توسط بانک مرکزی طی روز های اخیر گفت: درخواست بنده همچون گذشته این است که مردم سرمایه های 

خود را به بازا های غیررسمی که هیچ مجوزی از نهاد های قانونی ندارند، وارد نکنند.
به گزارش بانک مرکزی، دکتر همتی درخصوص رمز های استخراج شده در داخل کشور عنوان کرد: در مورد 

رمزارز های استخراج شده در داخل هم که تکلیف روشن است و می توان از آن برای واردات کالا استفاده کرد.
عالی ترین مقام بانک مرکزی درخصوص مدیریت و تنظیم گری مبادلات سایر رمز ارز ها یادآور شد: مدیریت و تنظیم 

گری مبادلات سایر رمز ارز ها نیازمند بررسی همه جانبه، جامع و منسجم است و معتقدم پیش از هرگونه اقدام سلبی یا 
حتی تسهیل گری باید هماهنگی لازم بین تمام عوامل و ذینفعان ایجاد شود. وی با تأکید براینکه این بانک درخصوص رمزارز ها 

منفعل نبوده، تصریح کرد: برخلاف شایعات و اخبار منتشر شده، بانک مرکزی به هیچ عنوان در این حوزه منفعل نبوده و برای ترسیم 
نقشه جامع مدیریت فضای فعلی، ضمن رایزنی با حوزه های مختلف حاکمیت و دولت در راستای تبیین راهبرد کلان کشور در مواجهه با پدیده 
رمزارزها، اقدام موثری را با همکاری مرکز ملی فضای مجازی انجام داده و امیدواریم بتوانیم با ایجاد الگوی فکری و ذهنی یکسان در بدنه اجرایی 

و تقنینی کشور، شرایط بهینه ای را برای کشور عزیزمان مهیا کنیم و قطعاً در این راه نقش مجلس در تنظیم قوانین مربوطه بسیار پررنگ است.

۲ هزار میلیارد تومان دیگر به حساب مسکن ملی واریز شد
عضو هیئت مدیره بانک تخصصی بخش مسکن گفت: مجموع مبلغ واریز شده به حساب بانک برای اجرای طرح 

اقدام ملی مسکن از آورده متقاضیان، ۷ هزار و ۲۵۵ میلیارد تومان است.
محمدحســن علمداری درباره تازه ترین وضعیت افتتاح حســاب و واریز وجوه متقاضیان طرح اقدام ملی 
مسکن گفت: تعداد افتتاح حساب ۲۲۴ هزار و ۸۳۰ نفر است. میزان واریز وجوه مبالغ ۷ هزار و ۲۵۵ میلیارد 

تومان اســت که از این میزان یکهزار و ۶۰۰ میلیــارد تومان برای احداث پروژه های طرح اقدام ملی مســکن 
 تخصیص یافته و مابقی نیز در حساب بانک است و به تدریج با پیشرفت فیزیکی و آغاز احداث به پروژه ها تخصیص

 خواهد یافت.
علمداری ادامه داد: ۶۵۷ پروژه معادل ۵۴ هزار و ۴۰۹ واحد به بانک معرفی شده است. همچنین، تسهیلات ساخت ۱۸۳ پروژه 

معادل ۹ هزار و ۶۳۲ واحد پرداخت شده و ۴۶ پروژه معادل ۳ هزار و ۹۱۲ واحد در دفترخانه آماده انعقاد قرارداد است و مابقی نیز در دست اقدام و 
انجام است.

گفتنی است علمداری در اواخر سال گذشته، رقم واریزی آورده های متقاضیان طرح اقدام ملی مسکن به بانک عامل این بخش را تا اول بهمن ۱۳۹۹، 
۵.۶ هزار میلیارد تومان و تعداد حساب های افتتاح شده را ۱۹۲ هزار و ۳۸۷ فقره حساب عنوان کرده بود.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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ماجرا زمانی 
جالب تر شد که وزیر 

صمت در بخشی از 
صحبت های خود و 
در پاسخ به سوال 

کریمی قدوسی 
گفت: مافیا های 

قدرت و ثروت را رد 
نمی کنم، اما در بازه ۵ 

و ۶ ماهه و در دوران 
کرونا نمی توان همه 
مشکلات را حل کرد

اقتصاد ایران
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گرانی چراغ خاموش 
کالاهایی که ارز دولتی 

گرفتند ادامه دارد

دور جدید گرانی 
خوراکی ها

در حالــی در روزهــای اخیر 
شــاهد افزایش ۳۵ درصدی 
قیمت روغــن، ۵۰ درصدی 
قیمــت نان البتــه به صورت 
غیررســمی، رشــد قیمــت 
شکر بســته های ۹۰۰ گرمی 
در مغازه ها به ۱۵ تا ۱۸ هزار 
تومان و جهــش قیمت انواع 
لبنیات هســتیم کــه رئیس 
مجلس با اشاره به اختصاص 
یارانــه ۸ میلیــارد دلاری به 
کالاهای اساســی خطاب به 
دولت و وزارت صنعت به دلیل 
عدم توجه بــه قیمت گذاری 
کالاها و کنترل گرانی هشدار 

داده است.
در همیــن زمینه مســعود 
دانشــمند، اقتصــاددان می 
گویــد: اگر یارانــه مذکور به 
نهاده های دامــی اختصاص 
پیدا کرده است چرا باید امروز 
شــاهد مرغ کیلویی بیش از 
۳۰ هــزار تومان و گوشــت 
کیلویی ۱۳۰ هــزار تومان در 
بازار باشیم. همچنین قیمت 
شکر، قند، روغن نباتی و… 
هم گران شــده و این سوال 
پیش می آید که این یارانه ها 

کجا رفتند.
در این بیــن کســی درباره 
دلایل این ســونامی افزایش 
قیمت کالاهای اساســی در 
ابتدای ســال توضیحی ارائه 
نمی دهــد که ایــن موضوع 
 نارضایتی مــردم را به دنبال 

داشته است.
محمد باقر قالیبــاف در این 
رابطه با اشــاره به اختصاص 
یارانــه ۸ میلیــارد دلاری به 
کالاهــای اساســی در قانون 
بودجه، گفــت: وزارت صمت 
بــر قیمت کالاهای اساســی 
نظارت جــدی انجــام دهد. 
رئیس مجلس خطاب به وزیر 
صمت که برای پاسخگویی به 
ســوال نمایندگان در صحن 
علنی حضور یافته بود، گفت: 
یکــی از دغدغه هــای مردم 
افزایــش قیمــت کالاهای 
اساسی است. کنترل قیمت ها 
در حوزه مســئولیت وزارت 
صنعــت، معــدن و تجارت 
اســت. وی تاکید کرد: برای 
کالاهــای اساســی یارانه در 
نظر گرفته شــده است. باید 
بــر قیمت کالاهای اساســی 
 نظــارت قطعــی صــورت 

گیرد. 
مجلــس در جریان بررســی 
بودجه، ۸ میلیارد دلار یارانه 
به کالاهای اساسی اختصاص 
داد. بنابرایــن مصرف کننده 
و تولیــد کننده نبایــد بر اثر 
افزایش یــا کاهــش قیمت 
آســیب ببیند. کنترل قیمت 
و گرانی وظیفه وزارت صنعت 

است.
دولــت که طی ســه ســال 
گذشــته با اعتنایــی کامل 
نسبت به نتایج دستکاری در 
بازار، اصرار داشت که کالا های 
اساسی کشور باید به نرخ دلار 
۴۲۰۰ تومانی تامین شــوند 
حــالا قصد افزایــش نزدیک 
به ۲۰۰ درصــدی آن را برای 
ســال ۱۴۰۰ دارد و ایــن در 
شرایطی است که در این بازه 
زمانی بهای دلار در بازار ایران 
نوســانی ۱۰ برابری را تجربه 

کرده است.

کسب و کار
خـــبـــر
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رزم حسینی اولین کارت 
زرد خــود را از مجلــس 
دریافت کرد. علیرضا رزم 
حسینی وزیر صمت برای 
ســؤالات جــواد کریمی 
قدوســی نماینــده مردم 
مشهد و کلات در مجلس 
شورای اســلامی حضور پیدا کرد. سوالی 
که طبق اظهارات خود آقای قدوسی ۸ ماه 
قبل، یعنی پیش از نشستن رزم حسینی بر 
صندلی وزارت مطرح شده بود، اما سه شنبه 
به مرحله جلسه مجلس راه پیدا کرد. در 
نهایــت کارت زرد، از وزرای قبلی به رزم 

حسینی به ارث رسید.
جواد کریمی قدوسی در جلسه علنی روز 
سه شنبه گفت: ۴ ســوال از وزیر صمت 
داشتم، تاریخ این دو سوال ۸ مهر ۱۳۹۹ 
بود، یعنی همان روزی که وی از مجلس 
رأی اعتماد دریافت کــرد و قبل از ورود 
وزیر به وزارتخانه ۴ سوال در کارتابل ایشان 
بود. سوالاتی که ناظر بر عملکرد وزارتخانه 

است، نه آقای رزم حسینی.
وی افزود: در حوزه انتخابیه نمایندگان از 
واحد های تولیدی بسیاری بازدید می کنند، 
نزدیک به یــک دوم واحد های صنعتی 

تعطیل شــده اند. اگر وزیر در اتاق خود 
بنشیند و خارج نشود، با مقایسه دو لیست 
تولید داخل و کالا های وارداتی بدون نیاز 
به تجهیزات با صدور یک امضای طلایی 
می تواند از واردات بی رویه جلوگیری و از 

تولید داخل حمایت کند.
کریمی قدوسی گفت: از دولت درخواست 
جابجایی قله دماوند را نداریم، بلکه تنها 
خواســتار جلوگیری از واردات بی رویه با 
امضایی طلایی هستیم. برخی کارشناسان 
در وزارتخانه صمت هستند که نقش وزیر 
را دارند و وزیر پادویی آن ها را می کند! وزیر 
باید در مقابل اینگونه کارشناسان بایستد 
و از اختیارات قانونی خود استفاده کند تا 
تولیدکننده ای که کارگرانش بیکار شده 

اند، به چرخه تولید بازگردد.
او بیان کــرد: مطالب من ناظر بر نقشــه 
سرویس هایی اســت که در این دولت به 
دست آقایان روحانی، جهانگیری و واعظی 
اجرا و خزانه را خالی و تمامی صنعت را زیر 
و رو کرد. با اراده وزیــر می توان ۶ ماهه از 
واردات بی رویه جلوگیری کرد، اما اجازه 
آن داده نمی شود! وزیر صمت در راستای 
حل برخی از مشکلات قدم هایی برداشته، 

اما هنوز حریف نیرو های مقابل خود نشد.
انگشــت اتهامی که نه به سمت شخص 
وزیر، که به ســمت بزرگان دولت گرفته 
شده بود، اما آتش آن دامن وزیر صمت را 
گرفت. قدوسی از دخالت اطرافیان رئیس 
جمهور و فشار وی برای ترخیص کالاهای 

غیرضرور نیز شکایت می کند و ادعاهایی 
را مطرح می کند.

ماجرا زمانی جالب تر شد که وزیر صمت 
در بخشی از صحبت های خود و در پاسخ 
به سوال کریمی قدوسی گفت: مافیا های 
قدرت و ثروت را رد نمی کنم، اما در بازه ۵ 
و ۶ ماهه و در دوران کرونا نمی توان همه 
مشکلات را حل کرد. قدرتی فرا دستگاهی 
که مجلسی ها آن را از سران دولت می دانند 
و هر دو طرف به نفوذ آن ها اغراق می کنند.

رزم حســینی در ادامه این جلسه گفت: 
در ابتدا توضیحی در خصــوص واردات 
کالا های غیرضروری ارائه می کنم براساس 
مصوبه ســران قوا در خرداد سال ۹۷ از ۸ 
هزار و ۵۹ ردیف وارداتــی ۲ هزار و ۲۳۰ 
ردیف تعرفه وارداتی ممنوع شــد. زمانی 
که مســئولیت وزارتخانه را با رأی اعتماد 
نمایندگان پذیرفتم اعتبار مصوبه سران 
قوا در حال اتمام بود که با مسئولیت خودم 
دستور دادم ممنوعیت ها ادامه پیدا کند تا 

مجوز سران قوا صادر شود.
او بیان کرد: با ممنوعیــت ۲ هزار و ۲۳۰ 
ردیف وارداتی ۳.۵ میلیارد دلار کالا بومی 
سازی، ۵ میلیارد و ۳۰۰ میلیون از واردات 
کالا های غیر ضروری جلوگیری شد. در 
مقایسه آماری باید گفت در سال ۹۸، ۴۴ 
میلیارد دلار واردات کالا صورت می گرفت 
که در سال ۹۹ به ۳۸ میلیارد دلار کاهش 
پیدا کرد و در مقایســه با سال ۹۶ که ۵۴ 
میلیارد دلار بود ۱۶ میلیارد دلار از واردات 

کالا های غیرضروری جلوگیری شد.
وزیر صمت گفت: از مجموع ۳۸ میلیارد 
دلار واردات کالا ۱۳ میلیارد دلار کالا های 
اساسی وارد می شــود و ۲۵ میلیارد دلار 
برای تهیه مواد اولیه، تجهیزات پزشکی، 

کالا های واسطه ای و ... هزینه می شود.
رزم حســینی در حالی بــه واردات اقلام 
غیر ضروری متهم می شــود که یکی از 
دغدغه های اصلی خــود را واردات مواد 
اولیه می داند و سنگ تامین ارز را به سینه 
می زند. با تمــام انتقاداتی که به عملکرد 
وزارت صمت در حوزه تحت پوشــش آن 
وارد اســت، تصمیم رزم حسینی برای به 

کار گیری ارز متقاضی و آزاد شدن واردات 
در مقابل صــادرات یکــی از بزرگ ترین 
تصمیماتــی بــود کــه در دوران وزارت 
خود گرفت. طبق ادعــای وزیر صمت در 
مجموع از ۴۰ میلیــارد دلار واردات مواد 
اولیه، ۳۵ میلیارد دلار آن حاصل از بخش 
صادرات بوده است که اگر بخش صادرات 
و تلاش صادرکنندگان نبود، بســیاری 
از کارخانجات تولیدی در کشــور قادر به 

فعالیت نبودند.
در جلسه سه شنبه صحبت هایی از افزایش 
قیمت اقلام اساســی، افزایش دویســت 
درصدی قیمت فولاد و سیمان طی هشت 

ماه مطرح شــد و توضیحات وزیر صمت 
توانست نمایندگان مردم را قانع کند، اما در 
نهایت مجلسی ها رزمحسینی را با کارت 

زرد از ساختمان بهارستان بدرقه کردند.
تاکید نمایندگان مجلس و خود وزیر صمت 
بر وجود مافیای قــدرت در حوزه تجارت 
و تاثیر آن بر واردات اقــلام غیر ضروری 
شــاید مهم ترین صحبت هایی بود که در 
جلسه اخیر مطرح شد. موضوعی که اگر 
جه برای وزیر صمت به قیمت یک کارت 
زرد هزینه برداشت، اما ممکن است باعث 
توجه بیشتر نهاد های نظارتی شده و مشکل 

کهنه تجارت کشور را برطرف کند.

مهر تایید وزیر بر وجود مافیای واردات 

اعتراف، به قیمت کارت زرد!
صبح سه شــنبه وزیر صمت مهر تاییدی بر اظهارات 
نمایندگان مجلس مبنی بر وجود مافیای قدرت و ثروت 

و تاثیر آن بر واردات کشور زد.

بازار

بازار فناوری

مدتی پس از افزایش چراغ خاموش؛

اصناف خواستار افزایش رسمی قیمت نان شدند
اعضای اتاق اصناف ایران مدتی پس از افزایش چراغ خاموش قیمت نان، با صدور بیانیه ای، با برشمردن 

مشکل نانوایی ها خواستار افزایش رسمی قیمت نان شدند.

در هشتمین اجلاس هفتمین دوره هیأت نمایندگان اتاق اصناف ایران، یکی از مسائل مهم و خواسته های اساسی ۱۴۰ نفر 
از هیأت نمایندگان اصناف کشور از دولت، بحث اصلاح نرخ نان متناسب با قیمت تمام شده و جلوگیری از خسارات بیش 

از پیش به صنف نانوایان کشور بود که در همین راستا بیانیه ای نیز صادر کردند.
در بیانیه هیأت نمایندگان اتاق اصناف کشور آمده است: امروز در شرایطی قیمت نان ثابت مانده است که نانوایان با افزایش 
چند برابری دیگر هزینه های تولید، روزگار دشواری را سپری می کنند. نکته حائز اهمیت آن است که افزایش قیمت نان 
تنها منوط به قیمت آرد نیست؛ و فاکتورهای متدد دیگری در هزینه های جاری نانوایان دخیل است که در قیمت تمام 

شده نان لحاظ نشده و مشکلات جدی را برای این صنف ایجاد کرده است.
این تمهیدات در نرخ صنف نانوایان کاملاً مشهود است و این موارد عبارتند از افزایش قیمت دستمزد کارگران که سالانه 
مطابق مصوبات قانون کار افزایش یافته، افزایش نرخ خمیر مایه، افزایش هزینه انرژی )برق، آب، گاز(، افزایش نرخ اجاره 

مغازه، افزایش هزینه های بهداشت نانوایی به دلیل شیوع کرونا و …

موبایل گران شد
با افزایش نرخ ارز در روزهای اخیر نوسانات قیمتی در بازار موبایل بالا گرفت و اکثر موبایل های موجود در 
بازار وارد مسیر افزایشی شدند به طوری که در چند روز اخیر آیفون ۱۲ پرومکس از ۳۴ میلیون و ۵00 هزار 

تومان امروز به قیمت ۳۵ میلیون و ۱00 هزار تومان رسیده است.

روند قیمت ها در بازار موبایل از ابتدای هفته تاکنون با بالا رفتن نرخ ارز افزایشی شده است و این افزایش قیمت ها در بین 
تلفن های همراه برند اپل مشهود تر بوده است به طوری که ایفون ۱۲ از ۲۳ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان امروز به قیمت ۲۴ 
میلیون و ۹۰۰ هزار تومان رسیده است و آیفون اس ای ۲۰۲۰ نیز هرچند محدود اما در ۲۴ ساعت گذشته گران شده است 
و از ۱۵ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان امروز به قیمت ۱۵ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان رسیده است و آیفون ۱۱ نیز در این مدت 
وارد مسیر افزایشی شده است و در حال حاضر ۲۳ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان قیمت خورده است.قیمت روز موبایل در 

جدول زیر آمده است. قیمت ها ممکن است تفاوت اندکی با بازار داشته باشند و کمی بالاتر یا پایین تر باشند.



 هایپر مارکت سادات در خوراسگان )اصفهان( جهت 
تکمیل کادر خود به  صندوقدار و  فروشنده نیازمند  

است.
شرایط: ساکن محدوده

 مزایا: حقوق + بیمه
  تلفن: 09333046320 

کارشناس فروش  
 ترجیحا با سابقه کار

 نوع همکاری: تمام وقت،  بیمه و حقوق عالی
09300666049  

به نیروی  برقکار آشنا به برق صنعتی،  کلید و  کنتاکتور 
در اصفهان نیازمندیم.

)رده سنی 18 تا 25 سال(
  تلفن: 09130061163

شرکت  آریا منتخب پارسیان
نیازمند نیروی خانم  فروشنده تلفنی و پشتیبان  تلفنی

 کار به صورت تمام وقت
 حقوق مزایا به صورت ثابت به همراه پورسانت

03134419879   ،09212541387 

فروشنده،  تمام وقت
  با سابقه و فن بیان خوب

  مستعد و دارای روابط عمومی بالا
  بیمه

  حقوق :3 الی 4.500 میلیون تومان )برای یک شیفت 
کاری(

)Whatsapp( 09132015900 

تعدادی  فروشنده خانم 
حقوق و مزایا

)2000000الی2500000تومان( + بیمه + سرویس برگشت
پاره وقت

شیفت عصر
کار در  شیرینی فروشی

نیروی  خانم
جهت  نظافت منزل
دو روز در هفته فقط

  محدوده چهار راه حکیم نظامی
09134821915

هتل سهروردی محدوده خیابان میرداماد اصفهان جهت 
تکمیل کادر پرسنلی خود استخدام می نماید .

**   تعدادی میزبان
**   تعدادی تمیزکار خانم 

با حقوق و مزایای مکفی
09136262377  

کارخانه تولیدی معتبراستخدام مینماید
1-  مهندس مکانیک ساخت تولید

)مسلط به کتیا جهت  طراحی قالب و  کنترل کیفیت(
2-نیروی  آمارگیری
3-  سرپرست گارگاه

  ترجیحا ساکن مناطق )بهارستان،سپاهان شهر،میدان 
آزادی ، شهرک ولی عصر(

 ارسال  رزومه واتساپ :
09383309520  

به تعدادی  مربی آموزش رانندگی  آقا
  پایه یکم و دوم 

  حداقل دیپلم و متاهل 
جهت کار در  آموزشگاه رانندگی نیازمندیم.

09131131832 

 جوشکار CO2 آقا 
فرصت محدود فقط برای 3نفر  اول

آدرس : محدوده  پل یزد آباد
 راههای ارتباطی: 

09010399815
@ weLder_ kfa   : تلگرام 

به تعدادی  نیروی آقا جهت کار در کارگاه  ام دی اف 
خیابان بسیج امام خمینی نیازمندیم

  تماس: 09138054329
 ساعت تماس: 9صبح تا6بعدازظهر

شرکت  آریا منتخب پارسیان
نیازمند نیروی خانم  سئو کار و پشتیبان  سایت

 کار به صورت تمام وقت 
 حقوق به صورت توافقی

03134419879   ،09212541387 

  نیروی دفتری  خانم
جهت واحد پشتیبانی فروش

با حقوق ثابت اداره کار+ پورسانت و بیمه
استان و شهر مورد نیاز: اصفهان

  تلفن: 09129674744

تعدادی  همکار خانم جهت کاردر فست فود 
حقوق و مزایا + بیمه +شام + سرویس

ساعت تماس از 11 به بعد
34439995   

09135898133  

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

به تعدادی  نیروی جوان جهــت کار در کارگاه چاپ 
لباس)همراه با اموزش( نیازمندیم

 محدوده خیابان ابن سینا 
09389995801 
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کسب وکارها رابط بین شهروندان و دولت می شوند
معاون وزیر ارتباطات گفت: بازارچه API سکوی سروا این امکان را فراهم می کند تا شرکت ها و استارت آپ ها 

به عنوان میانجی بین خدمات دولتی و شهروندان عمل کنند.
در مراسم رونمایی از سامانه سروا و پست الکترونیکی احراز شده بومی که به صورت مجازی برگزار شد، امیر 
ناظمی، معاون وزیر ارتباطات گفت: در کشور ما هر کدام از دستگاه ها مسئولیت دارند تا سرویس  و خدمات 

دولتی خود را به خدمات الکترونیکی تبدیل کنند. تنها مسئولیت سازمان فناوری اطلاعات نیز فراهم کردن 
زیرساخت های مورد نیاز برای این کار است. رئیس سازمان فناوری اطلاعات افزود: زمانی که درباره زیرساخت 

صحبت می کنیم، مساله صرفا زیرساخت فیزیکی نیست اگرچه زیرساخت فیزیکی مانند مرکز ملی تبادل اطلاعات و 
مراکز داده دولت الکترونیک نیز جزو آن است. در لایه خدمات، مجموعه ای از خدمات به عنوان خدمات پایه ای از جمله خدمات 

احراز هویت موردنیاز است که به طور مثال خدمت احراز هویت شاهکار پیش از این در دسترس قرار گرفته است. ناظمی تاکید کرد: در وضعیت 
فعلی ما بیش از یک هزار خدمت دولتی الکترونیکی شده داریم که به صورت API )رابط نرم افزاری برای برنامه نویسی( ارائه شده و توسط 
دستگاه های دولتی مورد استفاده قرار می گیرد. بخشی از این خدمات روی یک سکوی جداگانه به نام »سروا« به بخش خصوصی و کسب وکار 

نیز ارائه می شود.

در حالی که برای بسیاری از 
شرکت ها راحت تر این است که 
سراغ مدرک تحصیلی بروند و 

مهارت را نادیده بگیرند، اما باید 
عنوان کنیم که این روش دیگر 

منسوخ شده و باید برای داشتن 
آینده بهتر برای شرکت به دنبال 
افراد حرفه ای و همچنین با دانش 

بالا باشید

،،
ایران تلنت

یادداشـــت
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الزامات ورود به عصر فناوری

همه گیری بیماری کرونا در جهان، ابتکارات دیجیتالی بسیاری 
از شرکت ها را تسریع کرد، اما با این وجود هنوز بسیاری از 
مدیران واقعا نگران هستند که از انتخاب های مهمی که منجر به تمایز شرکت ها و 

ماندن در عصر فناوری می شود، عقب مانده اند.

 اگر سازمان شما هم بیش از هر زمان دیگری بر تســریع در تجهیز و بهره گیری از ابتکارات 
دیجیتالی و »دیجیتال سازی« تاکید دارد، شما تنها نیستید. همه شرکت ها سال هاست که 
برای رسیدن به نوآوری در فناوری های دیجیتال در تلاش هستند و خوشبختانه همه گیری 

کرونا این رقابت را سرعت بخشید.
هم اکنون بسیاری از اساسی ترین فعالیت های ما، از خرید مواد غذایی گرفته تا »رفتن به محل 

کار« به صورت برخط و با استفاده از فناوری های دیجیتال انجام می شود.
با این حال، این موج سریع ابتکارات دیجیتالی را نباید با تحول واقعی کسب وکارها برای ورود و 
موفقیت در عصر دیجیتال اشتباه گرفت. مورد اول بیشتر در مورد توانمند سازی کسب وکارها 
برای »ماندن در بازی« است، درحالی که مورد دوم ایجاد مزیت رقابتی واقعی و بلندمدت برای 

موفقیت شرکت در آینده را دنبال می کند.
به رغم صرف انرژی و سرمایه گذاری زیاد در فناوری های دیجیتالی، هنوز بسیاری از مدیران 

واقعا نگران هستند که از انتخاب های مهمی که منجر به تمایز شرکت ها و ماندن در 
عصر فناوری می شود، عقب مانده اند.  آنها به درستی نگران هستند، زیرا پیروزی و 
توفیق در جهان پساکرونا، نه تنها به ارزیابی مجدد نحوه انجام کار، بلکه به شناخت 
شفاف راهبرد سازمان برای ارائه خدمات و ارزشی که در عصر دیجیتال باید خلق 
کند، بستگی دارد. مهم نیست چقدر ابتکارات دیجیتالی را اجرا کنید، نمی توانید 
انتظار داشته باشید که با انجام همان کارهایی که رقبای شما انجام می دهند بر آنها 

پیروز شوید.  همه آنها کارهای مشابهی انجام می دهند، البته با سرعت های مختلف.
در عوض، شرکت ها باید تامل کرده و اساسا نحوه ارزش آفرینی مورد نیاز عصر دیجیتال 
را درک کنند. آنها باید جایگاه خود را در جهان مورد ارزیابی مجدد قرار داده و در مورد 
چگونگی ایجاد ارزش از طریق ایجاد اکوسیستم ها تجدیدنظر کنند و سازمان های 
خود را به نحوی هماهنگ با شرایط آینده متحول کنند تا امکان خلق مدل های جدید 

ارزش آفرینی برای خدمت به مشتریان فراهم شود.
نکته اصلی این است که شرکت ها باید خود آینده خود را شکل دهند و درک کنند 
که جهان اساسا تغییر کرده است و آنها باید هدف خود را در دنیای آینده پیدا کرده 
و در جهت تحقق آن حرکت کنند.  اگر نمی توانید به سوال »چرا ما اینجا هستیم؟« یا 
»چه ارزش منحصربه فردی برای مشتریان خود می توانیم خلق کنیم؟« پاسخ دهید، پس در 
بهترین حالت فقط »در بازی می مانید« و نباید از خود انتظار موفقیت داشته باشید. ما اخیرا در 
مورد بیش از دوازده شرکت تحقیق کرده ایم که از مدت ها قبل از همه گیری کرونا، کار سختی را 
برای تبدیل شدن به شرکت هایی کارآمد و متناسب برای عصر دیجیتال شروع کرده بودند. این 
شرکت ها در بدترین شرایط رکود اقتصادی و بحران بهداشت عمومی عصر حاضر نیز  حرکت 

خود را حفظ کرده و اقدامات خود را ادامه دادند.
نتایج بررسی ها کاملا ثابت می کرد که دستاورد این شرکت ها با آنهایی که فقط به دیجیتالی کردن 
کارهای قبلی خود بسنده کرده بودند، تفاوت چشــمگیری دارند. یک نمونه از آنها شرکت 
فیلیپس اســت که قبل از کرونا به آینده نگاه می کرد و تصمیم گرفت از یک شرکت صنعتی 
متمرکز چندمنظوره تولیدمحور، به شرکتی متمرکز بر ارائه خدمات و راه حل های بهداشتی 
مبتنی بر فناوری  تبدیل شود. این شرکت اساس فعالیت خود را از تولید و توزیع محصولات در 
مقیاس بزرگ تغییر داد و به شرکتی به منظور تهیه سخت افزار، نرم افزار، داده ها، تخصص بالینی 
و بینش های مجهز به هوش مصنوعی، با رویکرد ارائه خدمات با کیفیت بهتر و هزینه های پایین تر 

برای مراقبت های بهداشتی تبدیل شد.
هنگامی که بیماری کرونا تازه از راه رسید، شرکت فیلیپس نه تنها یک دستگاه تهویه جدید را 

به سرعت طراحی و تولید کرد، بلکه آن را با حسگرهای زیستی حساس تجهیز کرد که بتواند 
اطلاعات بیمار را به یک سیســتم نظارت از راه دور ارسال کند تا به کمک آن مراقبت ایمن از 

بیماران بسیار مسری و شدیدا در گیر با کرونا فراهم شود.
فیلیپس همچنین یک درگاه برخط برای کمک به پزشکان مستقر در بیمارستان های هلند جهت 
اشتراک گذاری داده های مربوط به بیماران مستقر کرده است. هر چند که ممکن است تجارت 
فیلیپس در معرض کاهش تقاضا در پساکرونا قرار گیرد، اما مدل راهبردی جدید آن شرکت که 
از رویکرد تغییرات سریع پشتیبانی می کند، شرکت را قادر خواهد ساخت تا سال را با رشد و 
پیشرفت پایدار سپری کند.   نمونه دوم، شرکت کوماتسو که فعال در زمینه ساخت و ساز است 
و به عنوان یک صنعت سنتی با دارایی سنگین و »غیرتکنیکی« شناخته می شود، اما شرکت 
کوماتسو تصمیم گرفت از ساخت و فروش تجهیزات سنگین ساخت و ساز به یک رهبر در ارائه 
راه  های ساخت دستگاه های هوشمند با قابلیت دیجیتال تبدیل شود.  این به مشتریان آنها کمک 
خواهد کرد بهره وری و خلق ارزش را در صنعتی که در بیست سال گذشته تقریبا بهره وری صفر 
داشته به صورت چشمگیری بهبود بخشند. کوماتسو در ابتدا ماشین آلات ساختمانی هوشمندی 
راه اندازی کرد که با بهره گیری از موقعیت یاب )جی پی اس(، امکان نقشــه برداری دیجیتال، 
حسگرها و اتصالات اینترنت اشیا، بتوانند مشتریان خود را قادر به استفاده موثرتر از تجهیزات 
کوماتسو کنند. این شرکت از آن هم فراتر رفته و یک سیستم خاص جمع آوری اطلاعات زمین 
را رو نمایی کرده است که به مشــتریان، رقبا و سایر شرکت های موجود در اکوسیستم پروژه، 

امکان هماهنگی بهتر فعالیت ها و بهبود بهره وری کل در یک پروژه ساختمانی را نوید می دهد.
این قبیل نوآوری ها در مدل های کسب وکار که از قبل از همه گیری کرونا در راه بوده، به شرکت 
کوماتسو امکان داده اســت تا منابع جدید درآمدی خود را از طریق خدمات مدیریت شده و 
سیستم های هوشمند افزایش دهد و حتی به رغم افت شدید فعالیت های ساختمانی، بتواند 

عرضه محصولات جدید را تسریع کند. 
مثال دیگر شرکت مایکروسافت است که طی پنج سال گذشته خود را از بزرگ ترین فروشنده 
نرم افزار در جهان به ارائه دهنده خدمات یکپارچه راهکارهای مبتنی بر فناوری )سخت افزار، 
نرم افزار، خدمات و رایانش ابری( تبدیل کرده است تا به سایر شرکت ها و مشتریان محصولات 

نهایی آنها در بهبود عملکرد و تجربه زندگی روزانه کمک کند.
 این شرکت سازمان سنتی خود را به طور کامل بازآفرینی کرد و از تمرکز بر ارائه انبوه محصولات 
مختلف به بازار، به یــک کارفرمای ارائه دهنده خدمات هوشــمند مبتنی بر رویکرد تجمیع 
مهارت ها، برای شرکت هایی که به دنبال پاسخگویی به نیازمندی های خاص مشتریان خود 

هستند، تبدیل شده است.

اقتصاد آنلاین
گــــــزارش

استارت آپ

کوتوله پروری در کسب و کار چیست؟

 وقتی شایسته ها را کنار می زنیم...

این مدیران چون افراد 
شایسته را رقیبی برای 

خود می دانند از روی 
کار آمدن آنها جلوگیری 
می کنند و به این ترتیب 
جای آنها را در شرکت ها 
افرادی با توانایی اندک 

و حتی بدون توانایی 
می گیرند

شاید شما نیز در میان افرادی قرار بگیرید که در شرکتی کار 
کردند که مدیری با دانش و تخصصی پایین داشته است و شاهد 
بودید که این سلســله مراتب در افراد بدون دانش و تجربه به 
مراتب پایین تر نیز نفوذ کرده است. در این شرکت ها این مدیران 
هستند که علاقه ای به استخدام افراد شایسته ندارند، چرا که 
حس می کنند با استخدام افراد شایسته ممکن است جایگاه 
خود را از دست بدهند و این افراد در آینده برای آنها مشکل ساز 

خواهند شد. این دقیقا مفهوم کوتوله پروری است.

دلیل انتخاب اسم کوتوله 
پروری برای ایــن رویه در 
شــرکت ها این اســت که 
نشــان دهیم، به منصب 
رسیدن کســانی که قد و 
قواره آنهــا از جایگاهی که 
دارند کوتاه تر اســت و به 
هیچ عنوان در این نام گذاری قصد توهین 
به گروهی خاص از افراد نبوده اســت. در 
واقع قصد ما این است که بگوییم در این 
مواقع است که شایسته سالاری وارد بازی 
می شود و خلأ آن در این شرکت ها دیده 
می شود. این مدیران چون افراد شایسته 
را رقیبی برای خود می دانند از روی کار 
آمدن آنها جلوگیــری می کنند و به این 
ترتیب جای آنها را در شرکت ها افرادی 
با توانایــی اندک و حتی بــدون توانایی 
می گیرند. کوتوله پروری تنها یک اصطلاح 
برای نشان دادن میزان توانایی افراد نسبت 

به سمتی است که دارند.
این مدیــران دارای ویژگی های خاصی 
هستند که اگر بخواهیم در ابتدای مقاله به 
طور خلاصه به آنها اشاره کنیم، می توانیم 
بگوییم کــه در کار و مدیریــت خود به 
صورت ناگهانی تصمیم گیــری دارند و 
به هیچ عنوان برای آینده شرکت برنامه 
ریزی ندارند، به صورت مــداوم از خود، 
توانایی هایی که ندارند و کارهایی که انجام 
می دهند تعریف می کنند و در نهایت با 
کارهایی که در شــرکت انجام می دهند 
باعث به وجود آمدن جو متشنج و ناکارآمد 
می شوند. تمام این موارد دست به دست 
هم می دهند تا یک شرکت را از موفقیت 
دور کنند و همچنین موجبات فساد در آن 
را به وجود می آورد و تأثیر نهایی را بر روی 

کارمندان می گذارنــد و باعث بی انگیزه 
شدن آنها برای موفقیت و کار می شوند.

اما شایسته ســالاری چیست و چرا باید 
شرکت ها در انتخاب مدیر روی این اصل 
تمرکز کنند؟ در این مقاله قصد داریم تا 
بیشتر در این باره صحبت کنیم و به این 

موضوع بپردازیم.

   شایسته سالاری در شرکت ها
شاید از بزرگان و خانواده خود بارها این 
را شنیدید که گفتند ســراغ درس برو و 
خود را برای آینــده کاری آماده کن، چرا 
که پیدا کردن کار خوب و حرفه دهان پر 
کن به درس خواندن تو بستگی دارد. برای 
بسیاری از افراد این صحبت منطقی به نظر 
می رسید و کسب مهارت در دانشگاه به آنها 
کمک می کرد که بتوانند بهترین مشاغل 
را به دست آورند. اگر به دانشگاه می رفتند 
و مدرک می گرفتند، در زمینه انتخابی 
خود دانش و مهارت کســب می کردند و 
به کارفرمایان نشان می دادند که در رشته 
مربوطه درس خواندند و چهار ســال به 

تحصیل و کسب علم پایبند بودند.
با این حــال، تغییر تدریجــی در نحوه 
اســتخدام باعــث بــه وجــود آمدن 
اســتعدادهای جدید توسط شرکت ها 
شد. شرکت ها و ســازمان ها از استخدام 
مدرک محور به ســمت استخدام های 
شایسته محور روی آوردند و در سمت های 
مدیریتی و غیر مدیریتی خود به دنبال 

افراد شایسته بودند.
این روند در شرکت ها یک تغییر بزرگ در 
روند استخدام بود و به سرعت به عنوان 
یک سیاست اســتخدامی در بسیاری از 
شرکت های موفق مورد اســتفاده قرار 
گرفت. مدت زیادی نگذشت که مصاحبه 
کنندگان و کارشناسان منابع انسانی قبل 
از اینکه از متقاضی درباره مدرک تحصیلی 
و یا حتی دانشــگاهی که در آن تحصیل 
کرده بپرسند، بیشــتر سراغ مهارت ها او 
می رفتند و به این بخش از توانایی های او 

علاقه نشان می دادند.
به طور طبیعی، این حرکت باعث به وجود 
آمدن جنبشی در میان متقاضیان می شد 
و آنها را وادار می کرد که مدام دانش خود را 

در زمینه فعالیت خود بالا ببرند تا در نهایت 
بتوانند در شرکت های معتبر و بزرگ کار 

کنند. اما…
این روند اســتخدامی در تمام شرکت ها 
اجرا نمی شود و بسیاری از شرکت ها اصل 
را بر توانایی و دانش فرد نمی گذارند و سراغ 
استخدام افرادی می روند که به هیچ عنوان 
برای آن سمت مناســب نیستند و هیچ 
آورده ای برای شرکت نخواهند داشت. این 

روند استخدام دقیقا باعث به وجود آمدن 
همان کوتوله پروری می شود که در ابتدای 
متن به آن اشاره کردیم و شرکت ها نه تنها 
از این رویه سودی نمی برند، بلکه موجبات 
شکست و زمین خوردن خود را در برابر 

رقبا فراهم می کنند.
حال شــما در نظر بگیرید که این روند را 
برای اســتخدام مدیران که هسته اصلی 
هر شــرکتی هستند، مشــاهده کنید. 

اگر در انتخاب مدیر مهــارت و دانش را 
لحاظ نکنید، نباید انتظار داشته باشید 
که کارمندان شــما افرادی لایق و توانا 
باشند و موفقیت شرکت را تضمین کنند. 
این مدیران به هیچ وجه به شــما اجازه 
استخدام افراد شایســته را نمی دهند و 
نمی گذارند که ســمت و جایگاه آنها در 
شرکت با استخدام این افراد دچار لغزش 

شود.

   در استخدام مدیران سراغ افراد 
شایسته بروید

استخدام مبتنی بر مهارت مفهومی است 
که به تازگی در قرن بیست و یکم به وجود 
نیامده است. از زمان جنگ جهانی اول، 
ارتش های بزرگ دنیا بــرای فرماندهان 
و افــراد مهم خود ســراغ آزمایشــات 
اســتعدادیابی می رفتند تا با کمک این 
آزمایشات بتوانند افراد با استعداد و توانا را 

شناسایی کنند.
شایســته ســالاری در انتخاب مدیران 
باعث می شود که شرکت به درستی روند 
موفقیت را پیش بگیرد و مهارت های مدیر 
به صورت زنجیروار به کارمندان نیز منتقل 
شود. مدیرانی که به خوبی بتوانند برای 

موفقیت شــرکت برنامه ریزی طولانی 
مدت داشته باشند و همچنین تصمیم 
گیری های آنها به موقع و مبتنی بر منطق 
باشد، می توانند شرکت را از حاشیه دور 
کنند و به کارمندان انگیزه بیشتری برای 
کار کردن بدهند. این دقیقا نقطه مقابل 
کوتوله پروی است که شرکت های بسیاری 

آن را در پیش گرفتند.

   آیا شایســته ســالاری روش 
آینده داری است؟

در حالی که برای بســیاری از شرکت ها 
راحت تر این اســت که ســراغ مدرک 
تحصیلی بروند و مهارت را نادیده بگیرند، 
اما باید عنوان کنیم کــه این روش دیگر 
منسوخ شــده و باید برای داشتن آینده 
بهتر برای شرکت به دنبال افراد حرفه ای 
و همچنین با دانش بالا باشید. در جهان 
و اوضاعی که نمی توان هیچ چیز را پیش 
بینی کرد و نمی توان از همین امروز آینده 
شرکت را در ذهن رســم کرد، هر اقدام 
صحیحی که شــما در استخدام مدیران 
شایسته می گیرید می تواند شما را در مورد 
آینده امیدوارتــر و همچنین مطمئن تر 

کند.
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